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На двадцятому конкурсі На двадцятому конкурсі 
вальників лісувальників лісу

17 вересня — День працівника лісу17 вересня — День працівника лісу



Вітаємо!

Шановні працівники Шановні працівники 
і ветерани лісової галузі і ветерани лісової галузі 

Сіверського краю!Сіверського краю!
Юні друзі-помічники Юні друзі-помічники 

з учнівських лісництв!з учнівських лісництв!

Золота і щедра осінь крокує Придесенням. І Золота і щедра осінь крокує Придесенням. І 
якраз в оцю благодатну вересневу пору прихо-якраз в оцю благодатну вересневу пору прихо-
дить до всіх нас наше професійне свято – День дить до всіх нас наше професійне свято – День 
працівника лісу. Воно об’єднує людей, відданих працівника лісу. Воно об’єднує людей, відданих 
на все життя рідним лісам та обраній професії..на все життя рідним лісам та обраній професії..

У згуртованому тритисячному колективі лісів-У згуртованому тритисячному колективі лісів-
ників Чернігівщини сьогодні немало досвідче-ників Чернігівщини сьогодні немало досвідче-
них і молодих фахівців, котрі трудяться на лісовій них і молодих фахівців, котрі трудяться на лісовій 
ниві за покликом серця, оберігаючи і примножу-ниві за покликом серця, оберігаючи і примножу-
ючи лісові бага тства отчого краю.ючи лісові бага тства отчого краю.

Справжньому зеленому скарбу чернігівського Справжньому зеленому скарбу чернігівського 
Полісся завжди, а нині особливо, потрібен дбай-Полісся завжди, а нині особливо, потрібен дбай-
ливий і сумлінний господар, котрий вкладає всю ливий і сумлінний господар, котрий вкладає всю 
душу в успішне лісогосподарювання, постійно душу в успішне лісогосподарювання, постійно 

дбаючи про дужу силу майбутніх лісів. І ви, ко-дбаючи про дужу силу майбутніх лісів. І ви, ко-
леги-професіонали, наполегливою працею у леги-професіонали, наполегливою працею у 
складних нинішніх умовах примножуєте зеле-складних нинішніх умовах примножуєте зеле-
ний скарб Придесення, самовіддано захищаєте ний скарб Придесення, самовіддано захищаєте 
лісові угіддя від природних стихій, хвороб і бра-лісові угіддя від природних стихій, хвороб і бра-
коньєрів.коньєрів.

Вже вдванадцяте нинішнього року успішно Вже вдванадцяте нинішнього року успішно 
відбувалася і Всеукраїнська акція учнівських ліс-відбувалася і Всеукраїнська акція учнівських ліс-
ництв «Майбутнє лісу – в твоїх руках», під час якої ництв «Майбутнє лісу – в твоїх руках», під час якої 
висаджено кілька мільйонів саджанців молодих висаджено кілька мільйонів саджанців молодих 
деревець, висіяні зерна любові й поваги в рідну деревець, висіяні зерна любові й поваги в рідну 
землю руками вихованців багатьох навчальних землю руками вихованців багатьох навчальних 
закладів області і членів учнівських лісництв. закладів області і членів учнівських лісництв. 

Серйозним екзаменом на професіоналізм та Серйозним екзаменом на професіоналізм та 
витривалість стало для нас, шановні колеги, ни-витривалість стало для нас, шановні колеги, ни-
нішнє літо з його небувалою спекою. Лісівники нішнє літо з його небувалою спекою. Лісівники 
цілодобово були на варті, мужньо протистояли цілодобово були на варті, мужньо протистояли 
виникненню пожеж у лісових володіннях.виникненню пожеж у лісових володіннях.

Ви гідно вистояли і у випробуваннях, викли-Ви гідно вистояли і у випробуваннях, викли-
каних фінансово-економічною кризою і непро-каних фінансово-економічною кризою і непро-
думаними різного роду новаціями, які збурю-думаними різного роду новаціями, які збурю-
вали наші трудові колективи. Та незважаючи на вали наші трудові колективи. Та незважаючи на 
всі труднощі, наполегливо шукаєте й неодмінно всі труднощі, наполегливо шукаєте й неодмінно 
знаходите ефективні засоби протидії нелегкій знаходите ефективні засоби протидії нелегкій 
ситуації, шляхи виходу з неї. Чітке бачення пер-ситуації, шляхи виходу з неї. Чітке бачення пер-
спектив свого розвитку демонструє більшість спектив свого розвитку демонструє більшість 
держлісгоспів області.держлісгоспів області.

Щиро дякую вам за зроблене, Щиро дякую вам за зроблене, 
дорогі колеги!дорогі колеги!

Від вашого імені висловлюю також сердеч-Від вашого імені висловлюю також сердеч-
ну подяку тим лісівникам, хто брав безпосеред-ну подяку тим лісівникам, хто брав безпосеред-
ню участь в антитерористичній операції на Сході ню участь в антитерористичній операції на Сході 
України, волонтерам і трудовим колективам лі-України, волонтерам і трудовим колективам лі-
сівників, які постійно надають всебічну допомогу сівників, які постійно надають всебічну допомогу 
підрозділам Збройних Сил України.підрозділам Збройних Сил України.

Ми завжди пам’ятатимемо і тих земляків, які Ми завжди пам’ятатимемо і тих земляків, які 
віддали своє життя за незалежність і територі-віддали своє життя за незалежність і територі-
альну цілісність держави. Їхні імена завжди зву-альну цілісність держави. Їхні імена завжди зву-
чатимуть у життєстверджуючому гомоні рідних чатимуть у життєстверджуючому гомоні рідних 
лісів, які ми плекатимемо для прийдешніх поко-лісів, які ми плекатимемо для прийдешніх поко-
лінь і мирного неба над ними.лінь і мирного неба над ними.

Дорогі колеги! Бажаю кожному з вас благопо-Дорогі колеги! Бажаю кожному з вас благопо-
луччя і добробуту, здоров’я та родинного щастя, луччя і добробуту, здоров’я та родинного щастя, 
віри в краще майбутнє нашої галузі.віри в краще майбутнє нашої галузі.

Зі святом тебе, лісівнича родино!Зі святом тебе, лісівнича родино!

Олександр ДЕМЧЕНКО,Олександр ДЕМЧЕНКО,
начальник Чернігівського обласного начальник Чернігівського обласного 

управління лісового управління лісового 
та мисливського господарствата мисливського господарства

Зі святом тебе, лісівнича родино!Зі святом тебе, лісівнича родино!
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Гідний вчинок ЛІСИ

Юний рятівник лісуЮний рятівник лісу
Наприкінці спекотного літа, коли повністю висихає трава, в 

лісах настає надзвичайно висока ймовірність виникнення по-
жеж. Попередження такого лиха — основне завдання лісівників. 
Дуже добре, коли й мешканці місцевої громади допомагають їм 
зберегти ліс від вогню. 

Гідний вчинок нещо-
давно звершив учень 
десятого класу Семе-
нівської загальноосвіт-
ньої школи №1 Славко 
Порва. 

Збираючи в лісі гри-
би, він раптом  помітив, 
як починає горіти  суха 
рослинність  зовсім по-
ряд з лісом. Виїхавши 
на велосипеді в зону 
стабільного  мобільно-
го зв’язку, він зателе-
фонував за номером 
101 Державної служби з 
надзвичайних ситуацій 
України в Чернігівській 
області. З нетерпінням 
дочекався на автотрасі 
пожежної машини з ко-
мандою лісівників, щоб 
показати їм місце заго-
ряння і навіть сам взяв 
участь у гасінні  поже-
жі. Отак небайдужість 
та  розуміння загрозли-
вої ситуації школярем 
допомогли вчасно вря-
тувати від вогню знач-
ну  ділянку лісу. 

Народившись у лісовому селі Радомка Семенівського району, В’я-
чеслав змалечку  полюбив ліс. І навіть після дев’ятого класу вже хотів 
сам стати лісівником. Та вже сьогодні Славко змінив свій вибір: «Після 
цього випадку я остаточно визначився з майбутньою професією. Від-
служу в армії і буду проситися на службу в підрозділ з надзвичайних 
ситуацій». 

Сім’я В’ячеслава живе дуже скромно. Мати не працює, а батько по-
мер, коли Славкові було лише п’ять років. Вітчим працює стропальни-
ком у Семенівському агролісгоспі. 

В’ячеслав — активний член Семенівського учнівського лісництва. 
Вони щовесни висаджують дерева, беруть участь в озелененні до-
вколишньої території та самої Семенівки, і вже другий рік  поспіль до-
помагають держлісгоспу садити молоді ліси. 

А влітку, під час шкільних канікул та в грибну пору, хлопець стара-
ється заробити якусь копійчину — збирає та здає лисички. 

Скромний і сором’язливий, Славко серед ровесників відзначаєть-
ся рішучістю та надійністю. А ще йому притаманне прагнення завжди 
і в усьому допомагати іншим. Про свій вчинок скромно каже: «На моє-
му місці так вчинив би кожний…». 

Лісівники Семенівського лісгоспу  щиро вдячні цьому юнакові за 
його сміливість та небайдуже ставлення до  лісу. 

Михайло ВОЛК, 
ДП «Семенівське лісове господарство»
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Підсумки

Вимогливий аналіз зробленого – Вимогливий аналіз зробленого – 
передумова ще вагоміших здобутківпередумова ще вагоміших здобутків

Саме з такої відповідальної позиції 18 серп-
ня в актовій залі обласного управління лісо-
вого господарства розпочалося засідання 
колегії Чернігівського ОУЛМГ, яке відкрив на-
чальник управління Олександр Демченко.

Колегія почалася з приємних моментів. Началь-
ник облуправління представив членам колегії но-
вопризначених  директорів держлісгоспів: Остер-
ського – Григорія Шульгу, Остерського військового 
– Володимира Брайка, Корюківського – Володи-
мира Никончука, Чернігівського – Юрія Ревка, Хо-
лминського – Олександра Жука. Керівник побажав 
їм успіхів, наполегливості, професійного уміння і 
принциповості в керівництві трудовими колектива-
ми на такій відповідальній і нелегкій ділянці роботи, 
якими сьогодні є державні підприємства лісового 
господарства, до котрих сходяться всі найпекучіші 
проблеми лісогосподарювання і лісовідновлення. 

Олександр Демченко також зосередив увагу 
учасників зібрання на завданнях, які необхідно ви-
рішувати з усією відповідальністю і принциповістю 
керівникам та спеціалістам держлісгоспів, голов-
ним спеціалістам управління, щоб зробити енер-
гійні кроки в подальшому розвитку галузі і тим 

самим внести більш вагомий внесок лісівників в 
економіку області і держави.

З аналітичною інформацією щодо роботи лісо-
господарських підприємств Чернігівського ОУЛМГ 
у першому півріччі 2017 року виступив начальник 
відділу економіки та фінансів обласного управлін-
ня Володимир Полубень.

Він, зокрема, наголосив, що за результатами 
господарсько-фінансової діяльності у першому 
півріччі 2017 року підприємства обласного управ-
ління виконали всі заплановані лісогосподарські 
заходи, затверджені показники по сплаті податків, 
зборів та обов’язкових платежів.

Але, виходячи із завдань, визначених очіль-
ником управління Олександром Григоровичем 
Демченком, маємо подвоїти зусилля, щоб, спи-
раючись на певні здобутки у першому півріччі, 
обов’язково ввести в наш актив усі наявні резер-
ви і домогтися за підсумками другого півріччя і 
року в цілому ще вагоміших результатів. Це буде 
гідною відповіддю чернігівських лісівників на ви-
моги часу.

Лісогосподарськими  під-
приємствами управління  
створено  лісових культур на 
площі 2103,9 гектара (110 від-
сотків до піврічного завдан-
ня  та 96 відсотків до річного 
завдання), у тому числі за-
хисних лісових насаджень – 
103,6   гектара (103,6 відсо-
тка до піврічного  та  річного 
завдання). 

Залишено під природне 
поновлення 186,1 гектара, 
що становить 56 відсотків 
річного завдання.

А всього відтворено лісів 
на площі 2290 гектарів – 91 
відсоток річного завдання. 

Створено також 52,6 гек-
тара лісових плантацій (138 

відсотків до піврічного завдання  та 111 відсотків 
до річного завдання). У тому числі насаджено но-
ворічних ялинок на  43,2 гектара, плантацій мо-
дрини – на 5,4 гектара, плантацій тополі – на  4 
гектарах.

Підприємствами у повному обсязі виконано 
план посіву розсадників: при плані 12,3 гектара 
фактично засіяно 13,2 гектара, що складає 107,3 
відсотка до завдання.

Доповнення лісових культур та захисних лі-
сових насаджень проведено майже на  двох ти-
сячах гектарів, що становить 156,5 відсотка до 
завдання.
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Обробіток ґрунту під лісові культури та захис-
ні лісові насадження проведено на 1164,7 гектара, 
виконання – 149,1 відсотка.

На щастя, великих пожеж не трапилося, але  в 
державному лісовому фонді все ж сталося 20 за-
горань на загальній площі близько 19 гектарів. 

Обсяг незаконних рубок – 838 кубічних метрів, 
у тому числі невстановленими порушниками 268 
кубічних метрів, або 32 відсотки. Сума заподіяної 
шкоди – 5,487 мільйона гривень. Але відшкодова-
но державі лише 24,9 тисячі гривень або півпро-
цента.

У першому півріччі лісогосподарства  загото-
вили 492,3 тисячі кубометрів ліквідної деревини 
від усіх видів рубок, що становить 92,8 відсотка до 
рівня минулого року із загальною рентабельністю 
лісозаготівель  трохи більше дев’яти відсотків.

Від рубок головного користування заготовлено 
398 тисяч кубометрів (80,9% від загальної заготів-
лі), темп росту – 102 відсотка при загальній рента-
бельності лісозаготівель 28,7 відсотка.

Від рубок формування і оздоровлення лісів та 
інших заходів заготовлено 94,3 тисячі кубічних ме-
трів (19,1 відсотка від загальної заготівлі), а темп 
росту – майже 66 процентів.

Лісогосподарськими підприємствами переро-
блено 81,6 тисячі кубометрів деревини, що стано-
вить 16,6 відсотка від загальної заготівлі. А про-
дукції вироблено на 102547,8  тисячі гривень при 
загальній рентабельності переробки 8 відсотків.

За кількістю переробленої деревини темп росту 
склав 121 відсоток (більше на 14,2 тисячі кубоме-
трів). По виробленій продукції темп росту – 135,7 
відсотка (більше на 27 мільйонів гривень).

Ефективність переробки кубометра деревини 
зросла на 136,5 гривні або на 12,2 процента і склала 
1256,1 гривні з кубометра переробленої деревини.

Протягом півріччя реалізовано 423,2 тисячі 
кубометрів деревини – 86 відсотків від загальної 
заготівлі, що більше минулорічного періоду на 26,6 
тисячі кубометрів. Загальна ціна реалізованого 
кубометра деревини – 735,25 гривні. Вона зросла 
на 18,85 гривні або на 2,6 процента.

Дохід від реалізації деревини на внутрішньому 
ринку збільшився на 117668,6 тисячі гривень або 
на 61 відсоток, а на зовнішньому – зменшився  на 
128754,3 тисячі гривень або на 99,4 відсотка.

Всього за перше півріччя нинішнього року обсяг 
реалізованої продукції склав 418867 тисяч гривень 
і зріс порівняно з відповідним періодом минулого 
року на 15468 тисяч гривень або на 3,8 відсотка. 
У тому числі експорт склав 77272,2 тисячі гривень 
або 18,4 процента в загальній реалізації. Темп рос-
ту реалізації продукції забезпечили всі лісогоспо-
дарські підприємства, крім ДП «Новгород-Сівер-
ський лісгосп» та ДП «Чернігівська ЛВРЛ».

Обсяг реалізації продукції переробки дереви-
ни – 99297 тисяч гривень (більше минулорічного 
показника на 24673 тисяч гривень, темп росту – 
133,1 процента).

Капітальні інвестиції в розвиток виробництва 
за півріччя  склали 12289 тисяч гривень, що стано-
вить 193,6 відсотка від затверджених фінансови-
ми планами. 

За результатами господарсько-фінансової ді-
яльності підприємствами отримано 25203 тисяч 
гривень чистого прибутку. Виконання – майже 
216,9 відсотка, відповідно відрахування частини 
чистого прибутку до державного бюджету склало 
22554 тисяч гривень, виконання – 254,9 відсотка.  

Всього у першому півріччі підприємствами об-
ласного управління сплачено до зведеного бю-
джету 142722 тисяч гривень податків, зборів та 
обов’язкових платежів, що більше відповідного 
періоду минулого року на 24294 тисячі гривень. 
Темп росту – 120,5 процента. В тому числі до дер-
жавного бюджету сплачено 92731 тисяч гривень 
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Закінчення. Поч. на стор. 2-3.

     Рейтинг

ПІДСУМКИ ОБЛАСНОГО ЗМАГАННЯПІДСУМКИ ОБЛАСНОГО ЗМАГАННЯ
СЕРЕД КОЛЕКТИВІВ ЛІСГОСПІВ ЗА 6 МІСЯЦІВ 2017 РОКУСЕРЕД КОЛЕКТИВІВ ЛІСГОСПІВ ЗА 6 МІСЯЦІВ 2017 РОКУ

№
п/п

Підприємство

Е
ко

н
о

м
іч

н
и

й
 

б
л

о
к

Л
іс

о
го

с
п

о
д

а
р

-
с

ь
ке

 в
и

р
о

б
н

и
-

ц
тв

о

Л
іс

о
к

ул
ьт

у
р

н
е

 
в

и
р

о
б

н
и

ц
тв

о

О
х

о
р

о
н

а
 і 

з
а

-
х

и
с

т 
л

іс
у

Л
іс

о
п

р
о

м
и

с
-

л
о

в
е

  в
и

р
о

б
н

и
-

ц
тв

о

М
и

с
л

и
в

с
ь

ке
 

го
с

п
о

д
а

р
с

тв
о

О
х

о
р

о
н

а
 п

р
а

ц
і

К
ул

ьт
у

р
а

 в
и

-
р

о
б

н
и

ц
тв

а

С
у

м
а

 б
а

л
ів

 

С
е

р
е

д
н

ій
 б

а
л

М
ІС

Ц
Е

1 2 3 4 5 6 7 8 9 10 11 12 13
1 Борзнянський 3,7 4,5 4,9 5,0 7,1 1,0 2,0 2,0 30,184 3,7730 8
2 Городнянський 5,9 3,0 5,0 5,0 8,2 0,5 3,0 2,5 33,031 4,1289 3
3 Добрянський 6,6 3,5 4,8 5,0 7,7 0,5 3,0 2,5 33,550 4,1938 2
4 Корюківський 5,1 3,8 4,8 4,7 7,7 0,5 0,9 1,7 29,099 3,6374 9
5 Ніжинський 5,0 4,0 5,0 5,0 7,1 1,0 3,0 2,5 32,534 4,0667 6
6 Н.-Сіверський 3,1 5,0 5,0 4,0 9,6 0,5 3,0 2,4 32,562 4,0703 5
7 Остерський 4,1 4,0 5,0 3,3 8,5 0,5 3,0 2,4 30,900 3,8625 7
8 Остерський 

військовий 
5,9 1,5 4,6 3,7 7,3 0,0 3,0 1,2 27,191 3,3988 11

9 Прилуцький 3,2 1,5 5,0 3,3 6,1 0,5 3,0 2,4 24,956 3,1195 12
10 Семенівський 4,7 4,0 5,0 5,0 9,1 0,5 3,0 2,5 33,790 4,2237 1
11 Холминський 4,9 3,0 5,0 5,0 9,7 0,8 1,8 2,5 32,718 4,0898 4
12 Чернігівський 5,2 3,0 5,0 3,3 6,8 0,0 3,0 2,1 28,334 3,5417 10

(більше на 27175 тисяч гривень від заплановано-
го, темп росту – 141,5 процента) і до місцевого – 
49991 тисяч гривень (менше на 2881 тисячу гри-
вень).

Єдиного соціального внеску сплачено 35526 
тисяч гривень, що на 5039 тисяч гривень біль-
ше минулорічного періоду. Темп росту 116,5 про-
цента.

Станом на 1 липня дебіторська заборгованість 
підприємств збільшилась на 5436 тисяч гривень 
або на 60,5 процента і склала 14427 тисяч гривень.

Кредиторська заборгованість збільшилась на 
28197 тисяч гривень або на 45,2 відсотка і склала 
90640 тисяч гривень.

Коефіцієнт співвідношення дебіторської забор-
гованості до кредиторської зменшився  з 6,9 до 
6,3 на звітну дату.

Чернігівському ОУЛМГ підпорядковано 12 дер-
жавних лісогосподарських підприємств (лісгоспів) 
та одне державне підприємство «Чернігівська лі-
сова випробувальна радіологічна лабораторія», в 
яких працює 3081 особа (станом на 1 липня 2017 
року), що більше на 79 осіб порівняно з відповід-
ним періодом минулого року. 

Середньомісячна заробітна плата штатних пра-
цівників – 9058,13 гривні і зросла відповідно до пе-
ріоду минулого року на 1272,98 гривні, темп росту 
– 116,4 процента.

Продуктивність праці збільшилась на 1,991 ти-
сячі гривень, темп росту – 101,4 процента, або 
139,6 тисячі гривень на одного штатного праців-
ника.

На сьогодні підпорядковані  управлінню  під-
приємства працюють прибутково. Заробітна пла-
та сплачується вчасно, заборгованості  по спла-

ті платежів до бюджету та єдиному соціальному 
внеску немає.

Після аналітичної доповіді Володимир По-
лубень назвав переможців в обласному змаган-
ні серед лісогосподарських підприємств Чер-
нігівського ОУЛМГ. А начальник облуправління 
Олександр Демченко виконав приємну місію: вру-
чив перехідний кубок ОУЛМГ за перше місце ди-
ректору ДП «Семенівське ЛГ» Олександрі Дудко. 
Друге місце вибороло ДП «Добрянське ЛГ», дирек-
тор Іван Горохівський, третє місце присуджене ДП 
«Городнянське ЛГ», директор Сергій Аніщенко.

 Виконавши цю приємну для всіх лісівників об-
ласті місію, Олександр Демченко побажав пере-
можцям змагання і всім лісівникам Чернігівщини 
злагоди у трудових колективах і нових, ще вагомі-
ших здобутків у праці для соціально-економічного 
розвитку Сіверського краю та примноження його 
лісового багатства.

Микола ТИЩЕНКО, 
Чернігівське ОУЛМГ
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Робоча поїздка

З високою вимогливістю З високою вимогливістю 
і перспективними намірамиі перспективними намірами

Саме так можна охаракте-
ризувати першу робочу поїзд-
ку начальника Чернігівського 
обласного управління лісово-
го та мисливського господар-
ства Олександра Демченка до 
лісівників Остерщини, яку він 
здійснив 27 червня. 

Головний лісівник Черні-
гівщини відвідав ДП «Остер-
ське лісове господарство» та 
ДП «Остерський військовий 
лісгосп». Він ознайомився з ви-
робничою базою лісгоспів, зу-
стрівся з їхніми колективами. 

Цього ж дня у Горбачів-
ському та Олишівському ліс-
ництвах ДП «Остерське  лісо-
ве господарство» відбулася 
виїзна виробнича нарада, на 
яку прибули керівники дер-
жлісгоспів Чернігівського 
ОУЛМГ. На нараді вимогливо 
проаналізовано поточний стан 
справ на підприємствах Чер-
нігівського ОУЛМГ за п’ять мі-
сяців нинішнього року, а саме 
їх лісогосподарську, лісокуль-
турну діяльність та стан охоро-
ни і захисту лісу. 

З часу приєднання до струк-
тури державних лісгоспів у ДП 
«Остерський військовий лісгосп» 
накопичилося чимало проблем, 
найболючіша з яких — самовільні 
рубки. Саме тому нині тут здійс-
нюється вимоглива перевір-
ка спеціалістами Чернігівського 
ОУЛМГ, щоб після виявлення не-
доліків та підтвердження фактів 
незаконної вирубки лісу керівник 
управління зміг ухвалити відпо-
відні рішення. Отже, справа пе-
ребуває під особистим контро-
лем начальника Чернігівського 
ОУЛМГ. 

І в ДП «Остерське лісове гос-
подарство», звичайно, є пробле-
ми, але не настільки болючі для 
успішного лісогосподарюван-
ня.  Так, на початку 2017 року в 
урочищі «Темний ліс» Козелець-
кого лісництва «чорні» лісоруби 
вкрали кілька вікових дубів,  роз-
стрілявши при цьому автомобіль 
лісової охорони. Шкода, що й 
досі злочин не розкрито. 

На нараді відзначалося, що 
протягом останніх десятиріч тра-
плялося немало складних пері-
одів у лісовій галузі Чернігівщи-
ни, коли переробка деревини на 
підприємствах «згасала». А хто 
її зберіг, той нині у виграші. Від-
радно, що остерські лісівники зу-
міли це зробити. 

Майже тридцять років керував 
лісгоспом заслужений працівник 
сільського господарства Украї-
ни Іван Прокопович Данилець, з 
яким також зустрівся Олександр 
Демченко, перебуваючи на Ос-
терщині, щоб врахувати і думку 
досвідченого ветерана стосовно 
кардинального поліпшення стану 
справ у лісогосподарюванні. 

З 2011 року колектив очолює 
Юрій Миколайович Кравчук, ко-
трий активно впроваджує на під-
приємстві європейський досвід 
переробки деревини. Ось тому 
ДП «Остерське лісове госпо-
дарство» отримало ще три роки 
тому Національний сертифікат, 
який підтверджує, що лісгосп за-
служено удостоєний почесного 
звання «Державне підприємство 
2014 року». Це — «срібло» рей-
тингу в Україні серед великих та 
середніх підприємств за сумою 
показників фінансово-господар-
ської діяльності, а саме з прибут-
ковості та ліквідності, масштабів 
виробництва та платоспромож-

ності, соціальних показників, 
ефективності використання ре-
сурсів, інвестиційної привабли-
вості (за основним видом діяль-
ності КВЕД 02.10) — лісівництва 
та іншої діяльністі. 

Нині в обласному управлінні 
лісового та мисливського госпо-
дарства вивчають питання об’єд-
нання обох остерських держав-
них лісгоспів. 

Перебуваючи з робочим ві-
зитом на Остерщині, Олександр 
Демченко радився з  працівни-
ками і спеціалістами цих двох 
структурних підрозділів стосов-
но їхнього об’єднання. «Головне 
в цьому питанні — зберегти ко-
лективи та робочі місця»,  — на-
голосив начальник Чернігівсько-
го ОУЛМГ. 

Під час зустрічі з журналіста-
ми телеканалу «ЗІК» Олександр 
Демченко вкотре відзначав важ-
ливість людського фактору в 
успішному лісогосподарюван-
ні. «Об’єднаний, а отже потуж-
ний лісгосп має очолити досвід-
чений керівник, за плечима якого 
— багаторічна і сумлінна праця в 
структурі Чернігівського ОУЛМГ 
та незаперечний авторитет се-
ред лісівників»,  — підкреслив на-
чальник обласного управління. 

Микола ТИЩЕНКО, 
Чернігівське ОУЛМГ
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У ніжинських лісівників

З турботою про ліс і людей!З турботою про ліс і людей!
Начальник Чернігівського обласного управ-

ління лісового та мисливського господарства 
Олександр Демченко побував з робочою поїзд-
кою на державному підприємстві «Ніжинське лі-
сове господарство». Спеціалісти підприємства 
продемонстрували новацію, яку ніжинські лісів-
ники успішно застосовують у своїй роботі – уні-
кальний безпілотний літальний апарат. Лісівники 
також ознайомили керівника управління та пред-
ставників регіональних ЗМІ із господарською ді-
яльністю й відкрили рекреаційний пункт.

Рекреаційні пункти – це не лише безкоштовний 
і якісний відпочинок людей на природі, але і змен-
шення техногенного навантаження на ліс.

Саме це слугувало головною мотивацією для ні-
жинських лісівників при будівництві чергового ре-
креаційного пункту. Назвали його символічно – 
«Дубок», бо розташований він в дубовому гаї поруч 
із трасою «Київ-Глухів».

Над місцем розташування об’єкту рекреації ду-
мали недовго.

«На цьому місці нещодавно був смітник, – пояс-
нює директор ДП «Ніжинське лісове господарство» 
Юрій Болоховець. – Ми вивезли звідси три ванта-
жівки сміття, тепер тут чудове місце для відпочинку 
подорожніх».

А й справді, є на що поглянути. Рекреаційний 
пункт збудований з залишків продукції дерево-
обробки та дубових сухостоїв. Він прекрасно впи-
сується у природній ландшафт і є певною мірою ан-
тивандальним, бо в ньому практично немає металу. 
Лісівники потурбувалися і про здоров’я водіїв, роз-
містивши на території рекреаційного пункту гімна-
стичну перекладину.

«Аби водій після тривалої дороги зміг вирівняти 
свій хребет», – пояснює лісничий Мринського ліс-
ництва Юрій Примак.

За словами директора «Ніжинського лісового 
господарства» Юрія Болоховця таких рекреаційних 
пунктів на території державного підприємства вже 
дев’ять.

«Ми взяли собі за правило щороку будувати 
по одному об’єкту рекреації та реконструювати 
ще один раніше збудований, – каже Юрій Болохо-

вець. – За кожним таким пунктом доглядає май-
стер лісу».

Начальник обласного управління лісового та 
мисливського господарства Олександр Демчен-
ко оцінив старання ніжинських лісівників.

«Будівництво рекреаційних пунктів не має ко-
мерційної мети, – сказав Олександр Григорович. 
– Це один із важливих методів роботи державних 
підприємств і без перебільшення державницька 
позиція. В Чернігівському ОУЛМГ діє понад сто та-
ких рекреаційних пунктів».

Олександра Демченка та регіональних жур-
налістів ознайомили з роботою безпілотного лі-
тального апарату. Його унікальність в тому, що це 
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єдиний в Україні безпілотник, адаптований під лісо-
господарські умови.

З характеристиками комплексу гостей ознайо-
мив інженер з охорони лісу Володимир Яковенко.

«Комплекс складається з двох частин – назем-
ної і, власне, самого літального апарату, – пояснює 
охоронець лісу. – Ми випробували літак на висоті 
800 метрів, хоча його характеристики дозволяють 
знімати на висоті 1500 метрів. В небі літак знахо-
диться близько двох годин і за один виліт може на-
літати 120 кілометрів».

За словами Юрія Болоховця, комплекс в рази 
дешевший за європейські аналоги. Крім того, на 

ньому встановлене програмне забезпечення, при-
стосоване під потреби лісівників.

Необхідність такого придбання викликане умо-
вами, в яких працюють ніжинські лісівники.

«Територія лісового господарства – величезна, 
масиви розкидані і їх багато, тому встановлюва-
ти камери відеоспостереження недоцільно», – об-
ґрунтовує директор підприємства.

Спектр застосування безпілотника – надзвичай-
но широкий, та все ж головна його функція – охо-
ронна.

На цьому також наголосив і Олександр Демченко.
«Головна функція лісівників – це охорона та за-

хист лісу, – каже начальник Чернігівського ОУЛМГ. 
– Перші результати від використання безпілотного 
літального апарату вже є, подивимося на його по-
дальшу ефективність. Якщо все піде нормально, 
то в області буде придбано від трьох до п’яти по-

дібних літальних апаратів. Наразі галузь має таку 
потребу».

Ніжинські лісівники ознайомили Олександра 
Демченка та журналістів із господарською діяль-
ністю підприємства.

Головний лісничий ДП «Ніжинське лісове госпо-
дарство» Володимир Костирко провів екскурсію 
лісовим розсадником Іржавського лісництва. Го-
ловна культура, яку тут вирощують, – сіянці дуба.

На території контори лісництва також є розсад-
ник. Там вирощують понад двадцять різновидів де-
коративно-посадкового матеріалу. Понад 12 тисяч 
саджанців вже готові для реалізації. Є на території 
лісництва і міні-дендропарк.

Роль державних лісогосподарських підприємств 
важко переоцінити. Часто їм доводиться виконува-
ти функції автодорівців.

«У 2013 році ми збудували лісову дорогу протяж-
ністю дев’ять кілометрів, – говорить Юрій Болохо-
вець. – Завдяки новій дорозі вдалося скоротити 
плече вивозу деревини на 25 кілометрів. Лісова до-
рога має велике соціальне значення, адже сполу-
чає між собою два сусідні райони – Бобровицький 
та Носівський».

Про роль лісових доріг сказав і Олександр Дем-
ченко.

«Попри затратність їхнього будівництва, дорога 
– це перш за все логістика та охорона лісу», – за-
уважив він.

Для багатьох сільських мешканців дорога – це 
життя!

Микола ТИЩЕНКО,
Чернігівське ОУЛМГ
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Зберегти і примножити лісові ресурсиЗберегти і примножити лісові ресурси
В актовій залі Чернігівсько-

го обласного управління лісо-
вого та мисливського госпо-
дарства 20 липня відбулася 
розширена виробнича нара-
да директорів та спеціалістів 
лісової галузі області, голов-
них лісничих та представників 
Громадської Ради.

Відкрив і провів нараду на-
чальник Чернігівського ОУЛМГ 
Олександр Демченко. Всебічно 
обговорено питання стану охо-
рони та захисту лісу від пожеж, 
стан лісокультурного виробни-
цтва у першому півріччі ниніш-
нього року, ефективність викори-
стання лісосировинних ресурсів 
за півроку і стан охорони праці 
в лісогосподарських підприєм-
ствах, підпорядкованих Чернігів-
ському ОУЛМГ, а також інші важ-
ливі питання.

Про стан охорони та захисту 
лісу доповідав головний спеціа-
ліст відділу лісового господар-
ства Андрій Дудко, котрий на-
голосив, що за 6 місяців цього 
року виникло 20 лісових пожеж 
на площі 18,66 гектара. Кількість 

пожеж, на жаль, зросла – стала-
ся 31 пожежа, яка охопила 26,02 
гектара. Середня площа однієї 
пожежі – 0,84 гектара.

Найбільше пожеж – 12 випад-
ків на площі 14,5 гектара вини-
кло в ДП «Остерський військовий 
лісгосп». У ДП «Новгород-Сівер-
ське лісове господарство» ста-
лося 3 пожежі, які охопили 6,21 
гектара, а у ДП «Корюківське лі-
сове господарство» – 6 випадків 
на площі 3 гектари.

Через перебування в лісі знач-
ної кількості військових вже у лип-
ні 2017 року у ДП «Остерський 
військовий лісгосп» сталося сім 
пожеж на площі 6,11 гектара.

Тож першочергове завдання 
нині – посилити захист лісів від 
пожеж.

Про стан лісокультурного ви-
робництва у першому півріччі 
цього року інформував учасників 
наради головний спеціаліст від-
ділу лісового господарства Воло-

димир Перев’язко. Він повідомив, 
що підприємствами управління 
навесні поточного року створе-
но 2103,9 гектара лісових куль-
тур (110 відсотків від піврічно-
го завдання та 96 – від річного 
завдання), у тому числі захисних 
лісових насаджень – 103,6 гекта-

ра (104 відсотки від 
піврічного та річно-
го завдання). Зали-
шено під природне 
поновлення площу 
186,1 гектара, що 
становить 56 від-
сотків від піврічно-
го завдання. Всього 
відтворено лісів на 
площі 2290 гектарів 
– 91 відсоток від річ-

ного завдання.
Щодо ефективності викори-

стання лісосировинних ресур-
сів у першому півріччі поточного 
року, та щодо стану охорони пра-

ці на лісогосподарських підприєм-
ствах Чернігівського ОУЛМГ до-
повів начальник відділу лісових 
ресурсів Петро Приходько.

Підприємствами заготовле-
но деревини 492,1 тисячі кубіч-
них метрів. Реалізовано в кругло-
му вигляді 423,2 тисячі кубічних 

метрів на 309,9 тисячі гривень 
(без ПДВ). Перероблено дереви-
ни – 81,65 тисячі кубічних метрів. 
Випущено продукції переробки 
деревини на 102,488 тисячі гри-
вень.

У І півріччі велась відповідна 
робота, зокрема щодо виробни-
чого травматизму. Зокрема було 
проведено 155 обстежень. Вияв-
лено 889 порушень нормативних 
актів з охорони праці, призупи-
нено 34 одиниці обладнання, 27 
технологічних процесів. Притяг-
нуто до дисциплінарної відпові-
дальності 17 осіб. Кожен із керів-
ників підприємств прозвітував 
про цю роботу.

На розширеній нараді ішлося і 
про рекреацію. Зараз цій потріб-
ній справі вже понад тридцять 
років.

Рекреаційні пункти є у всіх 
держлісгоспах Чернігівщини. 
Вони розташовані і на магістра-

Нарада
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Призначення

лях Київ – Санкт -Петербург, Київ – Суми, 
Київ – Чернігів – Грем’яч, і на місцевих тра-
сах, і на дорогах, що з’єднують села.

Гарно обладнані такі місця відпочин-
ку у Ніжинському, Холминському, До-
брянському, Остерському, Семенів-
ському, Н. -Сіверському, Прилуцькому 
держлісгоспах.

Щороку управління витрачає певні 
суми коштів на підтримання рекреацій-
них пунктів у належному стані. Хоча їх об-
слуговування — додаткова турбота пра-
цівників лісової галузі. І хоча турбота, 
не оплачувана, але люди, які присвятили 
своє життя лісовому господарству, став-
ляться до неї відповідально.

До того ж, на рекреаційних пунктах пе-
редбачено не лише хороший коротко-
часний відпочинок, а й виховний момент. 
Справді, незручно викидати пакет з -під ря-
жанки, обгортку від морозива чи пляшку з -
під мінеральної води або пива на зелений 
газон, якщо за якийсь десяток метрів стоїть 
бетонний круг з написом «Для сміття».

Та не будемо ідеалізувати наших подо-
рожніх. Трапляється, викидають непотріб і 
на траву, і в альтанках сміття залишають, 
і на кострищах биті пляшки можна поба-
чити. Але така вже доля господарів лісу – 
пильнувати зелене багатство, принагідно 
привчаючи бережно ставитися до нього і 
тих, хто бачить у лісах тільки місце для від-
починку…

Микола ТИЩЕНКО,
Чернігівське ОУЛМГ

У остерських лісівників У остерських лісівників 
новий директорновий директор

Восьмого серпня начальник Чернігівського об-
ласного управління лісового та мисливського госпо-
дарства Олександр Демченко представив колективу 
державного підприємства «Остерське лісове госпо-
дарство» нового директора. Ним став молодий і про-
фесійний керівник Григорій Шульга.

Григорій Шульга ро-
дом із села Дубрівка 
Баранівського району, 
що на Житомирщині. 9 
червня Григорію Мико-
лайовичу виповнилося 
32 роки. Попри моло-
дий вік, він встиг плідно 
попрацювати у системі 
лісового господарства. 
До призначення на від-
повідальну посаду ке-
рівника лісгоспу Григо-
рій Шульга працював 
лісничим Козелецького 
лісництва.

Представляючи його 
перед трудовим ко-
лективом, начальник 
Чернігівського ОУЛМГ 
Олександр Демченко 
високо оцінив здобутки 
Григорія Шульги на по-
передній роботі, зауваживши, що саме освічена молодь 
є рушієм змін у лісовій галузі.

Григорій Шульга має за плечима вищу освіту інже-
нера-еколога лісового господарства. Спеціальність він 
здобув у Житомирському національному агроекологіч-
ному університеті.

Присутній на офіційному представленні голова Ко-
зелецької РДА Володимир Швед подякував колишньо-
му директору Юрію Кравчуку за плідну роботу та бага-
торічну співпрацю. Всі шість років спільної роботи були 
результативними для району та лісівників.

Багаторічний керівник підприємства, заслужений 
працівник лісового господарства України, який три де-
сятиліття очолював Остерське лісове господарство, Іван 
Прокопович Данилець побажав новому керівникові зва-
женості у кадровій політиці, адже головне – зберегти 
трудовий колектив професіоналів.

У свою чергу начальник Чернігівського ОУЛМГ Олек-
сандр Демченко сказав: «Остерські лісівники ніколи не 
пасли задніх. Традиції колективу ДП «Остерське лісове 
господарство» мають бути збережені та примножені».

Головний лісівник краю акцентував увагу молодого 
керівника на необхідності поглиблення взаємодії з гро-
мадськістю, адже лісівники Чернігівщини взяли впевне-
ний курс на відкритість у своїй діяльності.

Микола ТИЩЕНКО, 
Чернігівське ОУЛМГ
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Вітаємо!

НАГОРОДЖЕНО НАГРУДНИМ ЗНАКОМ НАГОРОДЖЕНО НАГРУДНИМ ЗНАКОМ 
«ВІДМІННИК ЛІСОВОГО «ВІДМІННИК ЛІСОВОГО 
ГОСПОДАРСТВА»ГОСПОДАРСТВА»

ВОВКА Віктора 
Миколайовича, ліс-
ничого Блешнянсько-
го лісництва держав-
ного підприємства 
«Семенівське лісове 
господарство»;

ЛИСЕНКА Ана-
толія Григорови-
ча, інженера з охоро-
ни праці державного 
підприємства «Хол-

минське лісове господарство»;
ЛУЦАЯ Олександра Дмитровича, стар-

шого майстра лісу Ріпкинського лісництва 
державного підприємства «Добрянське лісо-
ве господарство».

НАГОРОДЖЕНО ПОЧЕСНОЮ НАГОРОДЖЕНО ПОЧЕСНОЮ 
ГРАМОТОЮ ДЕРЖАВНОГО АГЕНТСТВА ГРАМОТОЮ ДЕРЖАВНОГО АГЕНТСТВА 
ЛІСОВИХ РЕСУРСІВ УКРАЇНИЛІСОВИХ РЕСУРСІВ УКРАЇНИ

АНТОНІК Тетяну 
Юріївну, економіста із 
збуту 1-ї категорії дер-
жавного підприємства 
«Борзнянське лісове 
господарство»;

АРШИННИКА Юрія 
Михайловича, майстра 
лісу Гутянського лісни-
цтва державного підпри-
ємства «Холминське лі-
сове господарство»;

БОБИРЯ Олексія 
Васильовича, помічника лісничого Холмин-
ського лісництва державного підприємства 
«Холминське лісове господарство»;

ЄВСІЄНКА Вадима Миколайовича, кра-
нівника Добрянського нижнього складу дер-
жавного підприємства «Добрянське лісове 
господарство»;

ЗЕМЛЯНКА Дениса Геннадійовича, го-
ловного лісничого державного підприємства 
«Добрянське лісове господарство»;

МАРУСЕЧКА Василя Петровича, май-
стра цеху переробки деревини нижнього 
складу Жадьківського лісництва державного 
підприємства «Прилуцьке лісове господар-
ство»;

ОЛЕФІРЕНКА Віталія Анатолійовича, 
лісничого Бахмацького лісництва державно-
го підприємства «Борзнянське лісове госпо-
дарство»;

ПЕРЕВ’ЯЗКА Володимира Степанови-
ча, головного спеціаліста відділу лісового 
господарства обласного управління;

ПОЛУБНЯ Володимира Васильовича, 
начальника відділу економіки та фінансів об-
ласного управління;

З нагоди З нагоди 
Дня працівника лісуДня працівника лісу

Учителю лісівників – заслужена Учителю лісівників – заслужена 
нагорода Батьківщини нагорода Батьківщини 

УКАЗ ПРЕЗИДЕНТА УКРАЇНИ №251/2017

Про відзначення державними нагородами України 
з нагоди Дня незалежності України

За значний особистий внесок у державне будівництво, 
соціально-економічний, науково-технічний, культурно- 
освітній розвиток України, вагомі трудові здобутки та ви-
сокий професіоналізм постановляю:

Нагородити орденом «За заслуги» ІІІ ступеня

ЛАКИДУ Петра Івановича 
– директора Навчально-наукового інституту лісового 

і садово-паркового господарства Національного універ-
ситету біоресурсів і природокористування України, м.Київ

Добрий і пам’ятний слід залишив Петро Іванович 
Лакида і на Чернігівщині. Адже одразу після закін-
чення Української сільськогосподарської академії 
в далекому 1975 році її талановитий і працелюбний 
випускник був призначений на посаду помічника 
лісничого в Олександрівське лісництво Добрянсько-
го держлісгоспу. Саме в цьому лісництві молодий 
спеціаліст пройшов професійне загартування, здо-
був перший заслужений авторитет, виявив справж-
ній хист до лісівничої справи, створю ючи нові ліси 
на легендарній землі Сіверського краю.

Чернігівські лісівники пи-
шаються тим, що сьогодні 
ім’я Петра Івановича Лакиди 
добре знане й шановане не 
лише в лісовій галузі України, 
а й серед лісівників та науков-
ців багатьох зарубіжних дер-
жав, де розвинена лісівнича 
справа у відповідності до ви-
мог нового, XXI століття і нау-
ково-технічного прогресу.

Більше, ніж за три десят-
ки років наукової і педаго-
гічної діяльності Ви, вельми-
шановний Петре Івановичу, 

підготували багаточисленну і дужу когорту справжніх 
майстрів лісової справи, які з великою любов’ю дбають 
про безцінне лісове багатство, примножуючи його для 
прийдешніх поколінь в різних куточках України. Саме та-
ких вихованців та учнів немало трудиться і в колективах 
чернігівських лісівників. Отож вітаючи Вас, дорогий Пе-
тре Івановичу, з високою нагородою Батьківщини, ми з 
синівською пошаною уклінно дякуємо нашому Вчителю 
за добру науку любити рідну землю, любити ліс і жит-
тєтворчу лісівничу справу так самовіддано, як Ви учили.

Нехай зелена хвиля українських лісів ще довгі-довгі 
десятиріччя стелиться Вам до ніг, нехай білими рушника-
ми березових гаїв, вишитих  заполоччю червоної калини 
зустрічають Вас чернігівські ліси і їхні господарі із сердеч-
ною вдяч ністю за Ваш праведний труд ученого і педагога!

Високоврожайних Вам жнив, дорогий Петре Івано-
вичу, на освітній і науковій нивах! Наснаги Вам у твор-
чих пошуках, здоров’я і радості від щоденної праці на 
благо нашої Вітчизни!

Чернігівські лісівники
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Коли першим рум’янцем у рідних лісах за-
шаріються горобина і калина, коли теплі роси 
купають на луках шовкові отави, свій полудень 
віку зустрічає добре знана серед лісівників рі-
пкинського Полісся людина – лісничий Чудів-
ського лісництва ДП «Добрянське лісове госпо-
дарство» Віктор Анатолійович Тютюнник.

Його полудень справді сонячний, бо з п’ятдеся-
ти прожитих літ тридцять найбільш плідних він від-
дав Добрянському лісовому господарству, куди 
прийшов працювати після закінчення у 1993 році 
Української сільськогосподарської академії.

Як рідного, зустріли в колективі добрянських лі-
сівників, котрий заслужено називають кузнею лі-
сівничих кадрів, адже своє перше професійне за-
гартування саме тут проходили чимало нинішніх 
висококласних спеціалістів галузі. Помітивши і 
розвинувши ділові і професійні якості випускника 
академії, Віктора Анатолійовича згодом рекомен-
дували на самостійну і відповідальну ділянку робо-
ти – лісничим одного з потужних лісництв держпід-
приємства – Чудівського лісництва.

За час роботи на цій посаді В. А. Тютюнник за-
рекомендував себе як досвідчений висококвалі-
фікований спеціаліст, котрий володіє необхідним 
організаторським хистом і діловим підходом до 
реал ізації найскладніших завдань лісового госпо-
дарювання. Колеги  знають Віктора Анатолійовича 
і як вимогливого, принципового керівника з висо-
ким рівнем відповідальності за безумовне вико-
нання планових завдань, успішне впровадження 
передового досвіду, досягнень лісової науки, но-
вітніх методів управління. За це й шана від рідного 
колективу, вагомий авторитет серед лісівників об-
ласті.

У сонячний полудень Вашого віку, шановний 
Вікторе Анатолійовичу, сердечно вітаємо Вас зі 
світлим Днем народження і щиро бажаємо Вам 
в доброму здоров’ї та в творчій насназі, сімейній 
злагоді переступити поріг п’ятдесятиліття, щоб і 
подальші роки  були вщерть наповнені добром і 
успіхом, радістю від звершеного, вірною любов’ю 
до нашої лісової клопітної справи.

З роси і води Вам на довгі літа, дорогий Ві-
кторе Анатолійовичу!

Лісівники Чернігівщини

Сонячний полуденьСонячний полудень
САВИЦЬКОГО Миколу Івановича, помічника 

лісничого Кіровського лісництва державного під-
приємства «Новгород-Сіверське лісове господар-
ство»;

ХРОЛЕНКА Олександра Олександровича, 
майстра лісу Радомського лісництва державного 
підприємства «Семенівське лісове господарство»;

ЯКЕРСОНА Аркадія Янкелевича, фрезеру-
вальника автотранспортного цеху державного під-
приємства «Чернігівське лісове господарство».

ОГОЛОШЕНО ОГОЛОШЕНО 
ПОДЯКУ ГОЛОВИ ПОДЯКУ ГОЛОВИ 
ДЕРЖАВНОГО АГЕНТСТВА ЛІСОВИХ ДЕРЖАВНОГО АГЕНТСТВА ЛІСОВИХ 
РЕСУРСІВ УКРАЇНИРЕСУРСІВ УКРАЇНИ

АЛТАБАСОВУ Михай-
лу Сергійовичу, верстатни-
ку деревообробних верстатів 
нижнього складу Жадьків-
ського лісництва державного 
підприємства «Прилуцьке лі-
сове господарство»;

АНАНЧЕНКУ Сергію Ва-
сильовичу, водію автотран-
спортного цеху державного 
підприємства «Семенівське 

лісове господарство»;
БОЛОХОВЦЮ Юрію Віталійовичу, директору 

державного підприємства «Ніжинське лісове госпо-
дарство»;

ГНИПУ Володимиру Михайловичу, старшому 
майстру лісу Понорницького лісництва державного 
підприємства «Холминське лісове господарство»;

ЗУБУ Григорію Володимировичу, економісту 
державного підприємства «Городнянське лісове 
господарство»;

КИРІЄНКУ Володимиру Григоровичу, голов-
ному спеціалісту відділу лісових ресурсів обласно-
го управління;

ЛАВРИЩЕВІЙ Ларисі Василівні, верстатни-
ку деревообробних верстатів Остерського лісопро-
мислового комплексу державного підприємства 
«Остерське лісове господарство»;

ЛЕБЕДЕВУ Михайлу Анатолійовичу, водію лі-
совозного автомобіля транспортного цеху держав-
ного підприємства «Добрянське лісове господар-
ство»;

ПЕТРЕНКУ Сергію Володимировичу, тракто-
ристу ремонтно-транспортного цеху державного 
підприємства «Корюківське лісове господарство»;

ПОЛІЩУКУ Юрію Миколайовичу, верстатнику 
деревообробних верстатів ремонтно-транспортно-
го цеху державного підприємства «Борзнянське лі-
сове господарство»;

ПУНТУСУ Павлу Петровичу, водію на вивезенні 
лісу нижньоскладського комплексу державного під-
приємства «Новгород-Сіверське лісове господар-
ство»;

ТОСЕНКУ Сергію Олександровичу, начальни-
ку нижнього складу державного підприємства «Ко-
рюківське лісове господарство»;

ЦАПКО Ганні Миколаївні, головному бухгал-
теру державного підприємства «Прилуцьке лісове 
господарство»;

ЧЕРПАКУ Михайлу Володимировичу, лісничо-
му Пакульського лісництва державного підприєм-
ства «Чернігівське лісове господарство»;

ШАШКУ Євгену Олександровичу, майстру лісу 
Чудівського лісництва державного підприємства 
«Добрянське лісове господарство».
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Кадри

Роботу з кадрами – Роботу з кадрами – 
на вищий рівень відповідальностіна вищий рівень відповідальності

29 червня відбувся одноденний семінар з 
працівниками державних підприємств Чер-
нігівського обласного управління лісового та 
мисливського господарства, відповідальними 
за організацію роботи з персоналом.

На семінарі виступив начальник Чернігівського 
ОУЛМГ Олександр Демченко, працівники, відпові-
дальні за організацію роботи з персоналом десяти 
державних підприємств обласного управління лі-
сового та мисливського господарства.

У навчанні також взяли участь начальник відділу 
обліку і бронювання солдатів, сержантів і офіцерів 
Чернігівського об’єднаного міського військового 
комісаріату капітан Олександр Луговський, заступ-
ник начальника відділу управління захисту економі-
ки в Чернігівській області Олександр Зінкевич, на-
чальник відділу з питань додержання законів про 
працю, зайнятість та інших нормативно-правових 
актів Управління Держпраці в Чернігівській області 
Вікторія Луцишина.

На семінарі розглянуто актуальні питання ро-
боти кадрових працівників, а саме: порядок орга-
нізації та ведення військового обліку призовників і 
військовозобов’язаних; бронювання військовозо-
бов’язаних; питання, які підлягають перевірці з ор-
ганізації та ведення військового обліку на підпри-
ємствах; спосіб подання електронної декларації, 
типи електронних декларацій; порядок перевірки 
факту подання суб’єктами декларування деклара-
цій відповідно до Закону України «Про запобігання 
корупції» та повідомлення Національного агентства 
з питань запобігання корупції про випадки чи не-
своєчасне подання таких декларацій; повідомлен-
ня про суттєві зміни в майновому стані суб’єкта де-
кларування.

Відбулися практичні навчання із застосування 
антикорупційного законодавства, а також розгля-
нуто актуальні питання щодо застосування трудо-
вого законодавства та трудових договорів; відпові-

дальності за порушення законодавства про працю; 
порядку ведення особових справ працівників; по-
ложення про структурні підрозділи; посадові ін-
струкції; порядок нагородження заохочувальними 
відзнаками всіх рівнів.

Микола ТИЩЕНКО, 
Чернігівське ОУЛМГ
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   Подяка

У Чернігівській обласній раді

У постійних комісіях обласної радиУ постійних комісіях обласної ради

6 липня відбулося засідан-
ня постійної комісії обласної 
ради з питань агропромисло-
вого комплексу, екології, при-
родокористування та земель-
них відносин, яку провів її 
голова Віктор Кияновський.

В ході  роботи народні обран-
ці розглянули цілу низку звер-
нень і клопотань до вищих ор-
ганів державної влади та інших 
організацій стосовно назрілих 
екологічних, природоохоронних, 
сільськогосподарських про-
блем.

Не менш важливим було і пи-
тання про звернення Асоціації 
«Союз бірж України» щодо ситу-
ації, що склалася на ринку дере-
вини у Чернігівській області. По 
ньому присутніх поінформував 
Борис Беренштейн, генеральний 
директор Асоціації «Союз бірж 
України».

Асоціація «Союз бірж Украї-
ни» 16 травня 2017 року зверну-
лася до голови обласної ради 
стосовно тривожної ситуації, що 
склалася на ринку деревини у 
Чернігівській області, в зв’язку зі 
спробою заміни місцевої товар-
ної агропромислової біржі про-
дажем необробленої деревини 
в електронному вигляді через 
Державне підприємство «Аграр-
на біржа».

У своєму роз’ясненні началь-
ник обласного управління лі-
сового та мисливського госпо-
дарства, депутат обласної ради 
Олександр Демченко запевнив 
представників Асоціації та міс-
цевих лісопереробників, що пе-
ребоїв із сировиною для Черні-
гівських підприємств не повинно 
виникати, та погодився з тим, що 

за електронними торгами лісо-
матеріалами майбутнє, але це 
повинно відбуватися не центра-
лізовано, в столиці, а в першу 
чергу на обласному рівні.

Заодно депутати розглянули 
і звернення Семенівської район-
ної ради щодо погодження захо-
дів з поліпшення санітарного ста-
ну лісів в заповідному урочищі 
місцевого значення «Радомська 
дача» Радомського лісництва на 
2017 рік. На засідання комісії для 
інформування прибули із північ-
ного району області голова Се-
менівської районної ради Василь 
Малкович та директор Семенів-
ського держлісгоспу Олександра 
Дудко.

Довідково: Семенівська ра-
йонна рада прийняла на одинад-
цятій сесії, що відбулася 25 трав-
ня п.р., рішення «Про звернення 
районної ради до Чернігівської 
обласної державної адміністра-
ції, Чернігівської обласної ради 
щодо погодження заходів з по-
ліпшення санітарного стану лісів 
в заповідному урочищі місцевого 
значення «Радомська дача» Ра-
домського лісництва на 2017 рік».

Заслухавши всі зацікавлені 
в порушеній проблемі сторони, 
члени комісії вирішили створи-
ти робочу групу з вивчення зга-
даного питання, яка розбереть-
ся із ситуацією безпосередньо 
на місці.

З усіх обговорених питань по-
стійна комісія прийняла відповід-
ні рекомендації і пропозиції.

Відділ інформаційного 
забезпечення 

та зв’язків з громадськістю 
виконавчого апарату 

Чернігівської обласної ради

На сесії Чернігівської облас-
ної ради депутати дружно ухва-
лили звернення до вищих органів 
влади щодо скасування Концепції 
реформування державних лісо-
господарських підприємств (по 
суті, приватизації лісового госпо-
дарства). Це проблемне питан-
ня голова Чернігівської облас-
ної ради Ігор ВДОВЕНКО, під 
час підходу до ЗМІ після цієї сесії, 
прокоментував так:

– Взагалі, моє ставлення до 
такої Концепції реформування 
державних лісогосподарських 
підприємств – негативне, і я це 
підтвердив наразі своїм голосу-
ванням на сесії обласної ради. 
Вважаю, що на даному етапі цей 
процес може призвести до втрати 
всієї лісової галузі і доходів від неї!

Депутати Чернігівської Депутати Чернігівської 
обласної ради – обласної ради – 

за скасування Концепції за скасування Концепції 
реформування держлісгоспів! реформування держлісгоспів! 

Чернігівські лісники віддали Чернігівські лісники віддали 
свої зарплати колегам свої зарплати колегам 

з Херсоназ Херсона
Голопристанське лісове 

господарство (Херсонська об-
ласть) публічно подякувала 
лісівникам Чернігівщини, які 
надали їм «істотну фінансову 
підтримку».

Про це з посиланням на 
прес-службу Херсонського об-
ласного управління лісомислив-
ського господарства повідомляє 
місцеве видання «Гривна».

Повідомляється, що працівни-
ки Борзнянського, Городнянсько-
го, Добрянського, Корюківського, 
Ніжинського, Холминського і Чер-
нігівського лісгоспів зібрали для 
Голопристанських лісників гроші 
на зарплати.

Таким чином лісникам Хер-
сонської області вийшло випла-
тити заборгованість по заробіт-
ній платі.
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Парад професій

На двадцятому конкурсі вальників лісуНа двадцятому конкурсі вальників лісу
В урочищі Сосновому Іч-

нянського лісництва ДП «При-
луцьке лісове господарство» 
8 липня відбулися традиційні 
змагання вальників лісу.

Так вже повелося у лісівничій 
галузі, що в зеніті літа обов’яз-
ково визначається і день, і го-
дина для проведення одного з 
найбільш яскравих і запальних 
змагань – конкурсу вальників 
лісу. Не секрет, що й професія 

лісоруба серед багатьох інших у 
галузі займає чи не найпрестиж-
ніше місце.

Відкрив цей ювілейний – 
двадцятий – професійний кон-
курс головний суддя змагань, 
начальник відділу лісових ресур-
сів Петро Приходько. Учасників 
змагання привітали директор 
ДП «Прилуцьке лісове господар-
ство» та головний інженер Чер-
нігівського ОУЛМГ Олександр 
Кириченко, які наголосили, що 
головна мета конкурсу на кра-
щого вальника лісу – проконтро-
лювати під час змагання рівень 
охорони праці та рівень знань з 
техніки безпеки у найбільш ри-
зикованій професії в лісовій га-
лузі – у професії вальника лісу 
або лісоруба, як їх називають у 
народі. Адже така професія за 
рівнем ризику прирівнюється до 
шахтарської. Отже, змагаючись 
на швидкість і точність, всі учас-
ники повинні продемонструва-
ти разом з тим і знання з техніки 

безпеки, бо людина, будь-який 
професіонал у лісовій галузі – 
найбільша цінність.

Перед учасниками змагань 
виступили і т.в.о. Ічнянської рай-
держадміністрації Григорій Ге-
расименко та голова Ічнянської 
районної ради Валентина Ряб-
чук. Вони, зокрема, наголосили, 
що на Ічнянщині ставлення до 
лісу і лісівників особливе. Завдя-
ки своїй успішній виробничій ді-
яльності, ДП «Прилуцьке лісове 

господарство» дає не лише до-
даткові надходження до місце-
вого бюджету, але й забезпечує 
роботою і пристойним заробіт-
ком багатьох жителів району. З 
вітальними словами до учасни-
ків змагань звернулися і спонсо-
ри, які активно сприяли їх прове-

денню – представник фірми ТТТ 
Павло Товстиженко, регіональ-
ні менеджери ТОВ «Хускварна 
Україна».

Змагання розпочалися з про-
ведення ґрунтовного інструкта-
жу учасникам змагання з техніки 
безпеки.

Головним суддею було ви-
значено черговість виступів ко-
манд, здійснено перевірку тех-
нічного стану бензомоторних 
пил та інших інструментів.

Змагання проводилися в п’ять 
етапів. Перший етап – звалю-
вання дерев, другий – відокрем-
лення гілок на швидкість, третій 
– монтаж нового ланцюга пил-
ки, на четвертому етапі учасни-
ки змагань здійснювали розкря-
жування стовбура комбінованим 
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Торги

зрізом, на п’ятому вальники лісу 
демонстрували найбільш точне 
розкряжування стовбура.

За командою головного суд-
ді вальники лісу приступили до 
першого етапу змагань, а саме 

до звалювання дерева на швид-
кість, точність, безпечне його 
падіння. З азартом, завзяттям 
відбувалися всі етапи змагання. 

І ось нарешті – фініш. Суддівська 
колегія підводить підсумки, а го-
ловний суддя їх оголошує.

Переможцем двадцятого 
конкурсу вальників лісу знову 
став Сергій Щуліпенко з Гутян-

ського лісництва 
Холминського дер-
жлісгоспу, один із 
найдосвідченіших 
лісорубів, котрий 
користується неза-
перечним автори-
тетом серед колег.

Порадував учас-
ників змагань і мо-
лодий вальник лісу 
Невклянського ліс-
ництва (ДП «Го-
роднянське лісове 
господарство») Ві-
талій Туз, виборов-
ши друге місце.

На третьому міс-
ці – Олександр Маляренко з Ко-
рюківського держлісгоспу, ко-
трий сьомий рік виступає на цих 
змаганнях.

Після оголошення резуль-
татів переможців і всіх учасни-
ків змагання привітали від го-
сподарів конкурсу директор ДП 
«Прилуцьке лісове господар-
ство» Андрій Данько та виконую-
чий обов’язки голови Прилуцької 
райдержадміністрації Денис Ро-
совський.

Від Чернігівського ОУЛМГ та 
обкому профспілки працівни-
ків лісового господарства пе-
реможців змагання привітав 
головний інженер Олександр Ки-
риченко, а головний суддя зма-
гань, начальник лісосировинно-
го відділу обласного управління 

Петро Приходько 
вручив перемож-
цям грошові премії.

Від спонсорів 
переможці конкур-
су отримали цін-
ні подарунки. Вже 
в надвечір’я за-
вершився конкурс 
святковим обідом і 
щирими побажан-
нями переможцеві 
Сергію Щуліпенку 
бажаємо удачі і пе-
ремоги на Всеукра-

їнському конкурсі.

Микола ТИЩЕНКО, 
Чернігівське ОУЛМГ

Держлісагентство: Держлісагентство: 
аукціони з продажу аукціони з продажу 

деревини деревини 
відбуватимуться відбуватимуться 

в електронній формів електронній формі
Прийнято стратегічне рі-

шення про перехід проведення 
аукціонів з продажу деревини 
в електронний формат. Про це 
повідомив заступник Голови 
Державного агентства лісових 
ресурсів Володимир Бондар 
під час наради за підсумками 
роботи лісової галузі у І півріч-
чі 2017 року, яка відбулася в ДП 
«Сарненський лісгосп» (Рівнен-
ська область).

При цьому, Володимир Бон-
дар зазначив, що є відкрите пи-
тання щодо запровадження елек-
тронних торгів у деяких західних 
областях України, однак воно на 
стадії вирішення.

«Можна по-різному ставити-
ся до електронних торгів з прода-
жу деревини. Існують як позитив-
ні, так і негативні відгуки. Однак, 
ми маємо рухатися у напрямку 
розвитку та осучаснення проце-
су продажу деревини на аукціо-
нах. Електронний формат робить 
цей процес прозорим, відкритим, 
зменшує різного виду корупцій-
ні ризики та можливі домовлено-
сті», – підкреслив заступник Голо-
ви Держлісагентства.

Зазначимо, що з метою за-
безпечення виробничих потреб 
деревообробної галузі держави 
в деревній сировині аукціони з 
продажу необробленої деревини 
заготівлі у IV кварталі 2017 року 
відбудуться в електронному фор-
маті. Листом Держлісагентства 
до обласних управлінь лісового 
та мисливського господарства 
доведений відповідний графік. 
Також доручено забезпечити сво-
єчасне формування лотів, подачу 
оголошень про час та місце про-
ведення аукціонів та реалізацію 
інших підготовчих завдань.
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Надзвичайна ситуація

Щоб запобігти лихові – Щоб запобігти лихові – 
розповсюдженню африканської чуми свинейрозповсюдженню африканської чуми свиней

За ініціативи Чернігівсько-
го обласного управління лісо-
вого та мисливського госпо-
дарства 28 липня відбулася 
термінова нарада районних 
мисливствознавців та корис-
тувачів мисливських угідь об-
ласті.

Йшлося про тривожну й ак-
туальну ситуацію, викликану ви-
падками африканської чуми 
свиней у деяких мисливських 
господарствах Бобровицького, 
Борзнянського та Куликівського 
районів.

Відкриваючи нараду, началь-
ник Чернігівського ОУЛМГ Олек-
сандр Демченко відзначив те, що 
ситуація з африканською чумою 
свиней в області перебуває на 
контролі Кабінету Міністрів Укра-
їни, а також голови Чернігівської 
облдержадміністрації Валерія 
Куліча.

Він доповів про заходи, спря-
мовані на запобігання розповсю-
дженню епідемії, які необхідно не-
відкладно здійснити обласному 
управлінню разом з мисливцями 
регіону, щоб не допустити мігра-
ції диких свиней на території Чер-
нігівщини та інших суміжних з нею 
областей. Ця серйозна пробле-
ма потребує мобілізації значних 
зусиль як лісівників, так і мислив-
ців та користувачів мисливськими 
угіддями. Крім того, Олександр 
Григорович наголосив, що полю-
вання на пернату дичину, яке роз-
почнеться на початку наступного 

місяця, ніхто не відмінить, а тому 
загроза поширення небезпечної 
інфекції  посилиться. Отож, зва-
жаючи на цю обставину, слід усім 
ґрунтовно підготуватися, щоб за-
побігти лихові.

Виконуючий обов’язки на-
чальника Головного управління 
Держпродспоживслужби в Чер-
нігівській області Сергій Чаплі-

єв відзначив, що у випадках ви-
явлення хворих або загиблих 
тварин необхідно негайно пові-
домляти державну службу вете-
ринарної медицини. Адже керів-
ників мисливських угідь постійно 
попереджували про те, що рі-
шення Державної протиепізо-
отичної комісії при Чернігівській 
облдержадміністрації, прийняті у 
межах її повноважень, – обов’яз-
кові для виконання органами ви-
конавчої влади та місцевого са-
моврядування, підприємствами, 

установами, організаціями і гро-
мадянами.

 Начальник відділу мислив-
ського господарства облуправ-
ління Микола Пиріг проінфор-
мував учасників наради про те, 
як виконувалося рішення ДНПК 
у 2014-2016 роках. З цією метою 
для його реалізації проведено 
депопуляцію диких свиней у кіль-

кості 1624 голови 
разом із виявлени-
ми загиблими тва-
ринами.

Виступали на 
нараді і користу-
вачі мисливських 
угідь. У їхніх висту-
пах йшлося зде-
більшого про те, що 
ветеринарна меди-
цина не повинна пе-
рекладати на «інші 
плечі» свої функції з 
виявлення випадків 
виникнення епідемії 
чуми у мисливських 

угіддях. Говорили й про створен-
ня фонду для збору коштів на бо-
ротьбу з епідемією.

Мисливці відзначали, що 
зменшити популяцію диких сви-
ней надзвичайно важко, бо ви-
явити їх у всіх лісах і болотах не-
можливо. Треба слідкувати ще й 
за тим, щоб ці тварини не розбіг-
лися на території інших областей 
України.

А щодо завдання з депопуля-
ції поголів’я дикого кабана, то у 
районах існують деякі (незалежні 
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Санітарний стан у лісах

На території Ніжинського лісового На території Ніжинського лісового 
господарства карантинних господарства карантинних 

шкідників не виявилишкідників не виявили
В Ніжинському лісовому господарстві завершили обстеження 

лісових насаджень на предмет ураження шкідниками. За слова-
ми спеціалістів держпідприємства, лісопатологічні обстеження 
є плановими і призначені для підтримки належного санітарного 
стану в лісах підприємства. За результатами обстежень, лісів-
ники планують і проводять санітарно-оздоровчі заходи.

Упродовж остан-
ніх років на терито-
рії Чернігівщини спо-
стерігаються зміни 
клімату, які призво-
дять до ослаблення 
деревостанів. Як ре-
зультат – відбуваєть-
ся заселення шкід-
никами та всихання 
дерев. Найбільшу 
тривогу у лісівників 
викликає вершинний 
короїд – жук, який 

буквально за місяць паразитування призводить до всихання дерева. 
Тож постійний нагляд за станом лісових насаджень є запорукою своє-
часного виявлення недуги та недопущення подальшого поширення 
захворювання.

«Найбільш ефективним способом боротьби із цим небезпечним 
шкідником є видалення нежиттєздатних та всихаючи дерев, – пояс-
нює головний лісничий ДП «Ніжинське лісове господарство» Володи-
мир Костирко. – Важливо вчасно виявляти шкідників, проводити ка-
рантинні заходи аби хвороби не розповсюджувалися далі».

З цією метою лісове господарство щокварталу відвідує лісопатолог.
Цього разу лісівники провели спільне із науковцями дослідження лісу.
За словами інженера з охорони та захисту лісу ДП «Ніжинське лі-

сове господарство» Володимира Яковенка, дослідження лісових ма-
сивів проводили державний фітосанітарний інспектор Олексій Проко-
пенко та старший викладач кафедри біології Ніжинського державного 
університету Олександр Вобленко.

«Разом із науковцями ми ставили ловчі пастки на предмет наяв-
ності стовбурових шкідників в урочищі «Лісові хутори» Вертіївського 
лісництва, – коментує інженер з охорони та захисту лісу Оксана Полі-
щук. – Потреба таких заходів полягає у визначенні кількості шкідників 
на певній площі».

За словами лісових охоронців, спільно із науковцями вони обсте-
жили ліс на площі 864 гектари.

Результат обстеження задовольнив лісівників, адже карантинних 
шкідників не виявили.

«Вивили лишень соснового вусача, який не є карантинним видом 
і не складає особливої небезпеки для дерев», – пояснює Володимир 
Костирко.

В цьому році це вже третє подібне обстеження лісу. Попереднє 
планове дослідження на предмет санітарних заходів проводили спе-
ціалісти державного лісозахисного підприємства «Київлісозахист».

«Спеціалісти «Київлісозахисту» обстежили близько 600 гектарів 
лісу. Було складено відповідні акти, згідно з якими підприємство про-
водить санітарно-оздоровчі заходи», – зауважив головний лісничий 
ДП «Ніжинське лісове господарство».

від користувачів мисливських 
угідь) фактори, які негатив-
но впливають на виконання 
цього завдання. Основний же 
фактор той, що протягом три-
валого періоду в лісових ма-
сивах перебувають люди, ко-
трі збирають гриби, ягоди, 
просто відпочивають. Наяв-
ність великої кількості людей 
у лісах спричиняє ще активні-
ше пересування тварин. Від-
так відбулася міграція диких 
свиней з лісів у поля, засіяні 
кукурудзою. А площі їх значні. 
Тож ситуація не дозволяє роз-
слаблятися, оскільки і в нашій, 
і в сусідніх областях, а також 
у прикордонні з  Білорусією 
продовжують виявляти ви-
падки захворювання свиней 
на африканську чуму. Через 
водойми і суходолом прони-
кають вони на українські поля, 
де кукурудза, бува,  стоїть до 
весни.

На нараді також виступи-
ли та внесли пропозиції щодо 
посилення боротьби з епі-
демією начальник обласної 
екологічної інспекції Леонід 
Бурковський та головний спе-
ціаліст відділу природно-за-
повідного фонду, біоресурсів 
та екомережі департаменту 
екології та природних ресур-
сів  облдержадміністрації Ми-
кола Атрощенко.

На терміновому зібранні 
розглядалися й питання щодо 
ведення мисливського госпо-
дарства, організації та прове-
дення полювання, дотриман-
ня правил техніки безпеки під 
час полювання на пернату ди-
чину, хутрових та диких пар-
нокопитних тварин у сезоні 
2017/2018  років на території 
нашої області.

Говорили й про організа-
цію боротьби з браконьєр-
ством та складання прото-
колів на порушників правил 
полювання.

Підвів підсумки наради на-
чальник відділу мисливського 
господарства Чернігівського 
ОУЛМГ Микола Пиріг.

 
Володимир БАБИЧ, 

головний спеціаліст 
відділу мисливського 

господарства 
Чернігівського ОУЛМГ
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Призначення

Посаду директора державного підпри-
ємства «Холминське лісове господарство» 
обійняв місцевий лісівник Олександр Жук. 
До свого призначення він працював лісни-
чим Сосницького лісництва ДП «Холминське 
лісове господарство». 17 серпня начальник 
Чернігівського обласного управління лісово-
го та мисливського господарства Олександр 
Демченко представив нового директора ко-
лективу підприємства.

Олександр Жук 
1983 року народжен-
ня. Незважаючи на 
молодий вік, він має 
за плечима не лише 
відповідну освіту, але 
і чималий досвід ро-
боти у лісівничій га-
лузі. Олександр Ва-
сильович закінчив 
Національний аграр-
ний університет за 
спеціальністю «Лісо-
ве господарство» та 
здобув кваліфікацію 
інженера лісового 
господарства. Свою 

трудову діяльність він розпочав на посаді поміч-
ника лісничого Гутянського лісництва ДП «Хол-
минський лісгосп» об’єднання «Чернігівліс». По-
тім працював лісничим Сосницького лісництва, 
головним інженером ДП «Холминське лісове гос-
подарство», заступником директора ДП «Новго-
род-Сіверське лісове господарство», головним 
лісничим ДП «Холминське лісове господарство». 
До призначення на посаду директора Олександр 
Жук працював лісничим Сосницького лісництва 
ДП «Холминське лісове господарство».

Представляючи нового директора рідному 
колективу Олександр Демченко підкреслив, 
що ділові та професійні якості Олександра Жука, 
його досвід і результативність роботи дозволя-
ють забезпечити ефективне керівництво підпри-
ємством.

Голова Корюківської райдержадміністрації 
Олексій Мірошниченко акцентував увагу на 
важливості лісівничої професії, адже Холмин-
ське лісове господарство дає роботу багатьом 
спеціалістам, є справним платником податків та 
бюджетоутворюючим підприємством.

У свою чергу Олександр Жук подякував за ви-
соку довіру та наголосив, що найкращою шко-
лою для нього була школа Олександра Демчен-
ка. Саме під його чітким керівництвом він здобув 
неоціненний досвід і доріс до директора.

Олександр Жук очолив Олександр Жук очолив 
лісгосп у Холмахлісгосп у Холмах

«Чернігівський лісгосп» «Чернігівський лісгосп» 
очолив Юрій Ревкоочолив Юрій Ревко

15 серпня 2017 року начальник Чернігівсько-
го обласного управління лісового й мисливсько-
го господарства Олександр Демченко предста-
вив нового керівника Державного підприємства 
«Чернігівський лісгосп» Юрія Ревка. Досвідчений 
сорокачотирирічний фахівець десять років очо-
лював державне підприємство «Ніжинське лісо-
ве господарство». 

Юрій Ревко є уро-
дженцем Куликівського 
району Чернігівщини. За 
плечима має двадцять 
сім років загального ро-
бочого стажу. У 1995 році 
він закінчив Національ-
ний аграрний універси-
тет, а у 2001 році закін-
чив Українську Академію 
державного управління 
при Президентові Украї-
ни.

Представляючи ново-
го керівника, начальник 
Чернігівського ОУЛМГ 
зазначив, що Юрій Ре-

вко має неабиякий досвід в лісовій галузі. Він встиг 
попрацювати робітником відводу і таксації лісосік 
проміжного головного користування Добрянсько-
го держлісгоспу, майстром лісу, а потім  лісничим 
Андрониківського лісництва Корюківського держ-
лісгоспу, головним інженером Новгород-Сіверсько-
го держлісгоспу та директором Ніжинського лісового 
господарства. За 10 років керівництва Ніжинського 
лісового господарства Юрій Анатолієвич заклав на-
дійний фундамент для стабільного розвитку підпри-
ємства.

«Нині це господарство стабільно розвивається, 
– сказав Олександр Демченко. – Це заслуга, в тому 
числі, і його колишнього директора».

Головний лісівник краю висловив занепокоєння 
незаконними рубками. 

«Впевнений, що Юрій Ревко буде вести рішучу бо-
ротьбу з таким негативним явищем як незаконні ви-
рубки лісу», – зауважив Олександр Григорович.

Юрій Ревко подякував за довіру та пообіцяв до-
класти максимум зусиль, щоб вивести державне під-
приємство на найвищий рівень.

До привітань долучилися голова райдержадміні-
страції Віктор Корж, його перший заступник Анато-
лій Кругол, начальник районного відділу АПР Ірина 
Труба та Сергій Мотрич, котрий багато років очо-
лював це підприємство.

Віктор Корж побажав лісівникам стабільних заро-
бітних плат, розширення переробки, створення но-
вих робочих місць та відрахувань в місцевий бюджет.
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У Корюківку – У Корюківку – 
з «Північної пущі»з «Північної пущі»

15 серпня 2017 року начальник Чернігівського об-
ласного управління лісового та мисливського госпо-
дарства Олександр Демченко представив колективу 
ДП «Корюківське лісове господарство» нового керівни-
ка. Ним став Володимир Никончук, який до цього пра-
цював на посаді головного інженера державного спе-
ціалізованого держпідприємства «Північна Пуща». 
Володимира Івановича добре знають на Чернігівщині. 
Тривалий час він працював на керівних посадах в лісо-
вій галузі краю.

Разом із головним лісівником 
Чернігівщини нового керівника 
Корюківського лісового госпо-
дарства представили голова 
Корюківської райдержадміні-
страції Олексій Мірошниченко, 
міський голова Корюківки Ратан 
Ахмедов та помічник народного 
депутата України Анатолія Євла-
хова Владислав Мозговий. 

Олександр Демченко при-
вітав нового директора з при-
значенням і побажав колекти-
ву, щоб здобутки підприємства 
з цим призначенням примножу-
вались.

«Маю надію, що з приходом нового керівника підприєм-
ство запрацює з ще більшими потугами, – зазначив Олек-
сандр Григорович. – Володимир Никончук є професіоналом 
своєї справи».

Володимир Іванович Никончук є корінним поліщуком, 
уродженцем села Листвин Овруцького району Житомирщи-
ни. Має вищу спеціалізовану освіту – у 1982 році закінчив 
Українську ордена Трудового Червоного Прапора сільсько-
господарську академію за спеціальністю «Лісове господар-
ство» та здобув кваліфікацію інженера лісового господар-
ства. Володимир Іванович працював на керівних посадах в 
галузі лісового господарства. З 2015 року і до свого призна-
чення він працював на посаді головного інженера ДСП «Пів-
нічна Пуща». Згідно з наказом Державного агенства лісових 
ресурсів України №274-к від 10.08.2017 року призначений 
на посаду директора державного підприємства «Корюків-
ське лісове господарство».

Голова Корюківської райдержадміністрації Олексій Мі-
рошниченко висловив надію на те, що лісова галузь і надалі 
надаватиме значної уваги соціальній складовій. 

«Корюківщина – це лісовий край, який має найбільшу лі-
систість в області, – зазначив Олексій Володимирович. – 
Корюківське лісове господарство є соціально відповідаль-
ним і бюджетоутворюючим підприємством».

Присутні на представленні поважні гості побажали ново-
призначеному директору наснаги в роботі, процвітання під-
приємству, злагоди, взаєморозуміння і взаємоповаги.

У свою чергу Володимир Никончук подякував за виявлену 
до нього довіру і зауважив: «У мене є певні бачення з розвитку 
підприємства і я маю за мету розкрити його потенціал».

Після представлення на підприємстві провели виробни-
чу нараду.

Науковець, лісівник із багаторіч-
ним стажем очолив державне лісо-
ве господарство. 16 серпня началь-
ник Чернігівського ОУЛМГ Олександр 
Демченко представив Володимира 
Брайка в якості нового керівника дер-
жпідприємства «Остерський військо-
вий лісгосп».

В о л о д и м и р 
Борисович – 
спадковий лісів-
ник. Має повну 
вищу освіту за 
спеціа льніс т ю 
«лісове госпо-
дарство». Воло-
димир Брайко 
може похвали-
тися неабияки-
ми здобутками 
на науковій ниві. 
Він є кандида-
том сільсько-
господарських 

наук за спеціальністю «лісознавство та 
лісівництво», за плечима має 38 років за-
гального трудового стажу.

Новий директор має строкату трудо-
ву біографію: тривалий час він працю-
вав в лісовій галузі, був радником голови 
Чернігівської ОДА, виконував обов’язки 
голови Чернігівської РДА, очолював «Зе-
ленбуд» Чернігівської міськради, був за-
ступником головного директора-голов-
ним інженером КП «Чернігівоблагроліс», 
є діючим доцентом Чернігівського націо-
нального технологічного університету. 

Начальник Чернігівського ОУЛМГ 
Олександр Демченко покладає осо-
бливі надії на використання новим ди-
ректором наукового потенціалу у веденні 
лісового господарства.

«Не сумніваюсь, що досвід Володими-
ра Брайка буде реалізовано на практиці, 
- висловив упевненість Олександр Гри-
горович. – Але найголовніше – це згурто-
ваний колектив та вирішення виробничих 
проблем, яких тут за останні два роки на-
копичилося чимало».

Присутній на офіційному представ-
ленні голова Козелецької РДА Володи-
мир Швед побажав новому керівникові 
працювати на благо громади та краю.

«Остерський «Остерський 
військовий лісгосп»військовий лісгосп»
очолив науковецьочолив науковець
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Звернення

Об’єднаймо зусилля Об’єднаймо зусилля 
для захисту зеленого скарбу Чернігівщинидля захисту зеленого скарбу Чернігівщини

У трудових колективах чер-
нігівських лісівників нині йде 
всебічне обговорення схвале-
ної урядом 4 липня пропозиції 
Мінекономрозвитку і торгівлі 
щодо майбутньої долі держав-
них підприємств, які підпоряд-
ковуються центральним орга-
нам виконавчої влади.

Ухвалений урядом документ 
визначає, які саме державні під-
приємства в довгостроковому 
періоді повинні залишитись у 
державній власності, які будуть 
передані в концесію, а які – прива-
тизовані або ж зовсім ліквідовані.

Що ж непокоїть у зв’язку з цим 
трудові колективи держлісгоспів, 
а з ними і широку громадськість, 
органи місцевого самоврядуван-
ня і депутатів місцевого рівня?

В першу чергу насторожують 
висновки, які зробив перший за-
ступник міністра економрозвит-
ку і торгівлі Максим Нефьодов, 
котрий, як мовиться, всі держав-
ні підприємства «стриже під одну 
гребінку». А втім, процитуємо:

«Наші державні підприєм-
ства є невичерпним джерелом 
фіскальних ризиків, – наголо-
сив перший заступник міністра. І 
продовжив: – Фінансові пробле-
ми державних підприємств зреш-
тою стають проблемами бюджету 
і висмоктують кошти, які могли би 
бути використані на більш важли-
ві речі, ніж порятунок хронічно не-
прибуткового бізнесу».

На думку першого заступни-
ка Міністра економічного розвит-
ку і торгівлі, саме тому необхідно 
радикально скоротити кількість 
державних підприємств, а части-
ну передати в концесію.

Відповідно до документа в 
державній власності мають за-
лишитись 15 особливо важли-
вих державних підприємств та 
363 об’єкти, які забезпечують ви-
конання державою своїх функ-
цій. Це компанії, що є держав-
ними природними монополіями, 
а саме НАК “Нафтогаз України”, 
ПАТ “Укрзалізниця” а також ті, 
які виконують суспільно важливі 
функції в оборонній сфері, сфері 

охорони здоров’я, стандартиза-
ції та метрології, соціальної полі-
тики та інші, тим самим надаючи 
державі інструменти для вико-
нання своїх функцій.

А от 359 об’єктів державної 
власності Уряд має намір пере-
дати у концесію. Як відомо, кон-
цесія надає право тимчасового 
використання наданих ресурсів 
приватним суб’єктам господа-
рювання. Мовляв, це дозволить 
значно збільшити загальний еко-
номічний ефект від їх діяльності 
на об’єктах державної власно-
сті. До таких об’єктів Уряд відніс 
аеропорти, лісові господарства, 
автомобільні дороги та інші.

Багатотисячний колектив чер-
нігівських лісівників, як і більшо-
сті колективів держлісгоспів, у 
яких лісові ресурсні запаси до-
сить значні, переконані, що, 
схвалюючи пропозицію Мінеко-
номрозвитку щодо передачі де-
яких державних підприємств у 
концесію, уряд не врахував осо-
бливості лісових відносин в Укра-
їні, визначених у статті 2 Лісово-
го кодексу України, а саме того, 
що лісові відносини – це одно-
часно і суспільні відносини, які 
стосуються володіння, користу-
вання та розпоряджання лісами 
і спрямовуються на забезпе-
чення охорони, відтворення та 
стале використання лісових 
ресурсів з урахуванням еко-
логічних, економічних, соці-
альних та інших інтересів су-
спільства.

Отож основними напрямками 
діяльності державних лісогоспо-
дарських підприємств відповід-
но до їх статутів є проведення 
заходів із відновлення лісів, під-
вищення їх продуктивності, ство-
рення насаджень, заліснення 
малопродуктивних земель, орга-
нізація лісонасіннєвої справи і лі-
сових розсадників, збереження 
та посилення захисних власти-
востей лісів, лісонасаджень, що 
виконують захисні, водоохорон-
ні, санітарно-гігієнічні, оздоровчі 
та рекреаційні функції.

І тільки з метою забезпечення 
фінансової можливості здійснен-
ня вищезазначених основних на-

прямків діяльності нині державні 
лісогосподарські підприємства 
здійснюють таку підприємницьку 
діяльність як проведення лісоза-
готівельних робіт, виробництво 
промислової продукції, перероб-
ка деревини, заходи щодо забез-
печення споживачів деревиною, 
виробами з неї та іншою продук-
цією лісового та мисливського 
господарства.

Натомість відповідно до За-
кону України «Про концесії» кон-
цесієдавцем є уповноважений 
орган виконавчої влади чи ор-
ган місцевого самоврядування, 
а концесіонерами можуть бути 
тільки суб’єкти підприємницької 
діяльності, тобто юридичні та фі-
зичні особи-підприємці. Ця умо-
ва ставить договір концесії 
у ряд суто підприємницьких 
договорів і його використан-
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ня можливе виключно у сфері 
підприємницької діяльності. 
А це не відповідає основній меті 
діяльності державних лісогоспо-
дарських підприємств, про яку 
йшла мова вище!

Окрім того, стаття 3 Закону 
України «Про концесію» передба-
чає вичерпний перелік об’єктів, 
які можуть надаватися у конце-
сію, серед яких лісова галузь від-
сутня. Чому ж її нині хочуть поспі-
хом приєднати до решти інших?

Необхідність скорочення кіль-
кості державних підприємств мі-
ністром економічного розвитку і 
торгівлі обґрунтовано загальним 
посиланням на «фінансові про-
блеми державних підприємств». 
Це аж ніяк не відповідає дійсно-
сті стосовно державних лісогос-
подарських підприємств біль-
шості областей України.Справа 
в тому, що лісогосподарська га-

лузь – особлива, вона має стра-
тегічне значення для держави, 
адже йдеться про зелене багат-
ство України не на якийсь деся-
ток-другий років, про те, чи вза-
галі виживе український ліс для 
прийдешніх поколінь українців, 
якщо вони будуть позбавлені 
цього ресурсу за умови переда-
чі лісів у концесію. Вони, без сум-
ніву, тоді звинуватять нас, сучас-
ників, у недалекоглядності, якщо 
не ще в більшому гріху. Нині, коли 
для нашої економіки настали не-
легкі часи, лісова галузь самоту-
жки бореться з багатьма пробле-
мами. І досить успішно!

На Чернігівщині налічуєть-
ся чималий лісівничий колектив 
— більше трьох тисяч трудівни-
ків. Незважаючи на різноманітні 
труднощі й перепони, лісова га-
лузь Сіверщини працює стабіль-

но і є тим життєдайним джере-
лом, яке наповнює з року в рік 
бюджет області.

Так, за 2016 рік державними 
лісогосподарськими підприєм-
ствами, підпорядкованими Чер-
нігівському обласному управ-
лінню лісового та мисливського 
господарства, виконані всі еко-
номічні показники, працівники 
отримали достойну заробітну 
плату, що, без сумніву, сприяло 
поповненню пенсійного фонду 
по єдиному соціальному внеску 
на суму 65 мільйонів гривень.

Сплачено до всіх бюджетів 
310,1 мільйона гривень, у тому 
числі до місцевого бюджету від 
лісівників надійшло 172,2 міль-
йона гривень, а до державно-
го – 137,9 мільйона гривень. За 
6 місяців цього року вже сплаче-
но до державного бюджету 92,7 
мільйона гривень, до місцевого 

– 50,2 мільйона гривень, єдиного 
соціального внеску – 35,8 міль-
йона гривень.

Причому варто наголосити, 
що лісогосподарським підпри-
ємствам з державного бюджету 
зовсім не надходять кошти. А іс-
нують держлісгоспи за рахунок 
власної переробки і продажу де-
ревини на місцевих аукціонах. Ця 
діяльність прозора. І зароблені 
кошти лісгоспи вкладають в охо-
рону і захист лісів та лісовіднов-
лення, а також в оновлення ви-
робництва та його модернізацію.

Нині точиться багато розмов 
про реформування галузі. Так, 
ця реформа на часі. І вона зачі-
пає кожного, хто причетний до лі-
согосподарського виробництва. 
Особливо тих лісівників, котрі 
віддали цій роботі не один деся-
ток літ чи й усе трудове життя.

Тема приватизації лісової га-
лузі насторожує не лише лісівни-
ків, а й широку громадськість. Бо 
людям болить ця гостра пробле-
ма. Аби не вийшло так, як з го-
ре-реформою сільського госпо-
дарства, яка зруйнувала наші 
села. Тоді, пам’ятаєте, як ли-
зень злизав потужні льонозаво-
ди, якими славилося Полісся. 
Така ж доля спіткала і цегельні та 
консервні заводи. Село втрати-
ло сотні робочих місць і надовго 
пірнуло у безробіття…

А лісова галузь, попри всілякі 
негаразди, жила! І вижила, при-
носячи державі та людям добро 
й надію на краще майбутнє.

Там, де нині є лісництва, у міс-
цевих жителів є й робота. І меш-
канці віддалених сіл завжди звер-
таються до лісництв по допомогу. 
Взимку прочищаються сільські 
дороги, в разі потреби виділя-
ється транспорт, щоб доставити 
хворого до лікарні. Сільські ради 
постійно опираються на лісогос-
подарські підприємства зі своїми 
невідкладними потребами.

Між іншим, у сільських школах 
лісівники – теж бажані гості. Мо-
лоді і досвідчені працівники всіх 
лісогосподарських підприємств 
охоче приходять до учнів, про-
водять виховну еколого-просвіт-
ницьку роботу серед підлітків, 
постійно опікуючись розгалуже-
ною мережею шкільних лісництв. 
Розраховуємо, що саме ці юні лі-
сівники замінять нас в лісогоспо-
дарській галузі. Будуть оберіга-
ти зелене багатство рідної землі, 
створюватимуть нові ліси.

Звертаючись до депутатів 
Чернігівської обласної ради зі 
своїми занепокоєннями і триво-
гами, чернігівські лісівники не-
безпідставно розраховують на 
те, що місцеві територіальні гро-
мади з глибоким розумінням 
поставляться до викладених у 
нашому зверненні думок і про-
позицій про подальший розви-
ток лісової галузі, а не про її згор-
тання на догоду тим, хто прагне 
швидких надприбутків навіть ці-
ною втрати одного з найбільших 
багатств держави – її лісу.

Об’єднаймо ж зусилля, щоб 
захистити зелений скарб Черні-
гівщини – вагому частку лісового 
багатства України!

Лісівники Чернігівщини
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В учнівських лісництвах

В обласному етапі зльоту згідно зі спільним 
наказом управління освіти і науки Чернігівської 
облдержадміністрації та обласного управлін-
ня лісового та мисливського господарства від 
24 лютого 2017 року «Про проведення обласно-
го етапу Всеукраїнського зльоту учнівських ліс-
ництв загальноосвітніх і позашкільних навчаль-
них закладів», а також згідно з планом роботи 
комунального закладу «Чернігівська обласна 
станція юних натуралістів» взяли участь два-
надцять команд учнівських лісництв з усієї Чер-
нігівщини. 

З метою акти-
візації участі уч-
нівської молоді у 
природоохоронній 
та дослідно-екс-
перимента льній 
роботі в галузі лі-
сового господар-
ства, збереження 
біологічного різ-
номаніття лісо-
вих екосистем 16 
травня цього року 
відбувся обласний 
етап Всеукраїн-
ського зльоту уч-
нівських лісництв. У ньому взяли участь команди 
учнівських лісництв загальноосвітніх навчальних 
закладів Бобровицького, Борзнянського, Городнян-
ського, Ніжинського, Корюківського, Новгород-Сі-
верського, Семенівського, Сновського, Прилуцько-
го, Чернігівського районів та Остерської об’єднаної 
територіальної громади Козелецького району.

Оберігаючи ліси, всі учнівські лісництва сміли-
во досліджували їхнє майбутнє, глибоко вивчаючи 
фауну і флору зелених масивів Сіверського краю та 
беручи активну участь у всіх акціях лісовідновлен-
ня, висаджування молодих лісів.

Під час обласного етапу зльоту юні лісівники та-
кож ділилися досвідом практичної природоохорон-
ної та експериментально-дослідницької роботи в 
галузі лісового господарства. Брали участь у кон-
курсі-захисті науково-дослідницьких робіт, а також 

заклали в дендрарії обласної станції юних натура-
лістів «Куточок зеленого майбутнього» із декора-
тивних рослин, вирощених у  розсадниках учнів-
ських лісництв.

 І ось нарешті підведено підсумки цього захо-
плюючого для юних лісівників обласного етапу кон-
курсу. 

Згідно з рішенням журі обласного етапу зльоту 
перше місце зайняла команда учнівського лісни-
цтва Семенівської загальноосвітньої школи I-III сту-
пенів №1 Семенівської районної ради. Друге міс-
це – за командами учнівських лісництв Остерської 
гімназії Остерської міської ради і Холминської за-
гальноосвітньої школи I-III ступенів Корюківської 
районної ради. А третє місце журі присудило ко-
мандам учнівських лісництв Лісовосорочинської 
загальноосвітньої школи I-III ступеня Прилуцької 
районної ради, Світанківського навчально-вихов-
ного комплексу «Загальношкільний навчальний за-
клад- дошкільний навчальний заклад» I-III ступеня 
Ніжинської районної ради і Погорільської загально-
освітньої школи Семенівської районної ради.

Відповідно до спільного наказу обласного 
управління лісового та мисливського господарства 

і управління освіти і науки обласної державної ад-
міністрації від 1 червня 2017 року переможців на-
городжено дипломами Чернігівського обласного 
управління лісового та мисливського господарства 
та управління освіти і науки Чернігівської облдерж-
адміністрації. 

Оголошено також спільну подяку начальни-
ка обласного управління лісового та мисливсько-
го господарства та начальника управління освіти і 
науки обл держадміністрації керівникам учнівських 
лісництв за залучення учнівської молоді до приро-
доохоронної і експериментально-дослідницької 
роботи в галузі лісового господарства, а саме Л. 
І. Домарацькій – керівникові учнівського лісництва 
Кобижчанської ЗОШ I-III ст. Бобровицької районної 
ради, Л.В. Яременко – керівникові учнівського ліс-
ництва Галайбинської ЗОШ I-II ступеня Борзнян-

Визначено переможців обласного етапу Визначено переможців обласного етапу 
Всеукраїнського зльоту учнівських лісництвВсеукраїнського зльоту учнівських лісництв
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Портрет колеги

ської районної ради, О.Ф. Ітченко 
– керівникові учнівського лісни-
цтва «Лісовик», яке функціонує 
на базі ДП «Городнянський держ-
лісгосп» Городнянської районної 
ради, С.В. Оліфіренку – керівни-
кові учнівського лісництва Хол-
минської ЗОШ I-III ступеня Ко-
рюківської районної ради, Н.В. 
Сушко – керівникові учнівсько-
го лісництва Світанківського на-
вчально-виховного комплексу 
«Загальношкільний навчальний 
заклад-дошкільний навчальний 
заклад» I-III ст. Ніжинської ра-
йонної ради, О.М. Вітель – ке-
рівникові учнівського лісництва 
Биринського навчально-вихов-
ного комплексу Новгород-Сівер-
ської районної ради, Т.І. Кудіній 
– керівникові учнівського лісни-
цтва «Паросток життя» Погоріль-
ської ЗОШ I-III ступеня Семенів-
ської районної ради, Г.М. Хулап 
– керівникові учнівського лісни-
цтва Семенівської ЗОШ I-III сту-
пеня №1 Семенівської районної 
ради, Т.А. Горбач – керівнико-
ві учнівського лісництва Лісово-
сорочинської ЗОШ I-ІІІ ст. П ри-
луцької районної ради, Г.В. 
Никитенко – керівникові уч-
нівського лісництва «Зеле-
ний світ» Остерської гімназії 
Остерської міської ради, З.М. 
Єрмак – керівникові учнівсько-
го лісництва Новоборовицького 
навчально-виховного комплек-
су «Загальноосвітній  навчаль-
ний заклад I-III ст. – дошкільний 
навчальний заклад» Сновської 
міської ради.

Переможець обласного ета-
пу Всеукраїнського зльоту уч-
нівських лісництв, а саме ко-
манда учнівського лісництва 
Семенівської ЗОШ I-III ст. № 1 Се-
менівської районної ради, візьме 
участь у Всеукраїнському зльоті 
учнівських лісництв, який відбу-
деться 27 вересня цього року в 
Житомирі. 

Побажаймо ж юним лісівни-
кам Семенівського учнівського 
лісництва перемоги і на Всеукра-
їнському зльоті!

Володимир ПЕРЕВ’ЯЗКО,
головний спеціаліст 

відділу лісового 
господарства 

Чернігівського ОУЛМГ

Минуло вже понад сорок   років, як у  далекому 1975 році, ра-
зом з  іншими сімнадцятьма випускниками Лубенського лісово-
го технікуму, із Полтавщини до Семенівського лісгоспзагу при-
їхав і Микола Терно. Молодий фахівець без вагань обрав для 
життя і праці лісове село   Орликівка, щоб працювати помічни-
ком лісничого.

Потім була військова служба, після 
якої повернувся знову в рідний лісгосп, 
бо вже не уявляв свого майбутнього без 
семенівського лісу, без клопотів про 
примноження його дужої сили і багат-
ства. 

Сумлінному, беручкому до роботи 
спеціалісту, котрий до того ж володів 
організаторським хистом і авторитетом 
серед колег, через сім років   довірили 
керувати Орликівським лісництвом. 

На той час це був  досить  потуж-
ний   підрозділ держлісгоспу, в якому 
трудилося понад півсотні працівників. 
Лише одна лісокультурна бригада, на-
приклад,   нараховувала одинадцять жі-
нок, котрі   всеньке літо не розгиналися, 

із сапками доглядаючи лісові культури…
Але молодий лісничий  з розумінням і вправністю  керував працьо-

витим    колективом, турбуючись про кожного, наполегливо дбаючи 
про виконання і перевиконання  виробничих завдань, які визначалися 
перед лісництвом держлісгоспом і потребами самого лісу.  

У ті часи, окрім лісозаготівель,   лісовідновлення   та догляду за лі-
совими культурами,   в лісгоспі активно велася ще й заготівля, заку-
півля та переробка   грибів. Три грибоварні  Орликівського лісництва 
на повну потужність працювали в селах Орликівка,   Баранівка, Перво-
майське, переробляючи за сезон близько 35   тонн грибів. 

В Орликівці Микола Петрович  став і на рушничок щастя – одружив-
ся. Згодом   тут народилися і діти. До речі, з   дружиною   Світланою 
він пліч-о-пліч працює в одному підрозділі держлісгоспу вже тридцять 
п’ять років. 

А син Ігор теж пішов лісовою стежкою – по слідах батька.  Після 
отримання вищої лісової освіти працює в держлісгоспі інженером.
У 1989 році родина переїжджає до Семенівки, де Миколі Петровичу до-
ручають   керувати цехом переробки деревини, завідувати  лісоскла-
дом. Нині він майстер нижнього складу, де концентруються всі лісоси-
ровинні ресурси Семенівського держлісгоспу. 

Майстер нижнього складу відповідає за   приймання лісопродукції, 
сортування  та організацію відвантаження   її споживачам. Не варто й 
нагадувати, наскільки це відповідальна, кропітка робота, яка потребує 
високих професійних знань, зосередженості і навіть фізичної витри-
валості.

Сорок років роботи на одному місці, що й казати – поважна дата. 
Але Микола Петрович  не стомився від щоденних турбот, залиша-
ється вірним семенівським лісам, бо прикипів до них душею. Тож 
і продовжує працювати, передаючи свій багатющий  досвід молод-
шому поколінню лісівників, щоб і вони прикипіли душею до цих пра-
давніх і чудових за будь-якої пори року лісів – щедрого багатства 
рідної землі.

Михайло ВОЛК, 
ДП «Семенівське лісове господарство»

Прикипів душею Прикипів душею 
до семенівських лісівдо семенівських лісів
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     Лісівники – дітям

Стихія

Масштаби лісового лиха визначали Масштаби лісового лиха визначали 
з допомогою безпілотниказ допомогою безпілотника

Над лісовими масивами північних, централь-
них і південних районів Чернігівщини, так само, 
як і над деякими іншими  областями України, 
пронісся буревій надзвичайної сили, який на-
коїв багато лиха.

Щоб якнайточніше і оперативно визначити 
масштаби завданих збитків, спеціалісти ДП  «Ні-

жинське лісове господар-
ство» залучили для об-
стеження лісових масивів 
свій безпілотний літальний 
апарат, з допомогою якого 
3 липня в Ічнянському ліс-
ництві ДП «Прилуцьке лі-
сове господарство» обсте-

жили урочище Крупичпільське загальною площею 
1031 гектар. З допомогою безпілотника виявлено 
місця найбільших буреломів та вітровалів у лісах Іч-
нянщини.

Під час обстеження встановлено, що урочище 
Крупичпільське  потребує проведення суцільних 
санітарних рубок орієнтовно на трьохгектарній 
площі, а санітарних вибіркових рубок – приблиз-
но  на площі 60 гектарів.  Загальний обсяг завда-
них негодою збитків – 2000 кубічних метрів дере-
вини.

Володимир ЯКОВЕНКО,
інженер з охорони та захисту лісу 

ДП «Ніжинське лісове господарство» 
Фото автора

Майже кожен рік Семе-
нівський лісгосп відправляє 
дітей своїх працівників оз-
доровлюватись на чорно-
морське узбережжя.  Цього 
року 42 дитини від восьми 
до вісімнадцяти років п’ят-
надцять днів відпочивали в 
Скадовському районі Хер-
сонської області в дитячо-
му таборі на березі Чорного 
моря.

Серпень – вдалий час для 
відпочинку, коли море прогрі-

те сонцем та достатньо фрук-
тів. А п’ятиразове харчування 
та цілодобовий догляд за діть-
ми супроводжуючих працівни-
ків лісгоспу, медичного пра-
цівника, а також вихователів 
приймаючої сторони робить 
відпочинок не лише приємним і 
корисним, а й безпечним.

Організація оздоровлення 
проведена профспілкою Семе-
нівського лісгоспу. Всі витра-
ти на відпочинок та транспорт-
ні витрати, в тому числі проїзд 
дітей комфортабельним авто-

бусом від Семенівки до столи-
ці на поїзд до Херсона та назад, 
проведена виключно за кошти, 
виділені підприємством на оз-
доровчу роботу згідно колек-
тивного договору.

Загалом на оздоровлення 
дітей лісівників Семенівським 
лісгоспом витрачено більше 
двохсот тисяч гривен.

Михайло ВОЛК, 
ДП «Семенівське лісове 

господарство»

На здоров’ї дітей не економлятьНа здоров’ї дітей не економлять



Слов’янське братерство

День 7 вересня у Чернігові видав-
ся вітряним і прохолодним. Наче нав-
мисно для того, щоб іще теплішими 
були дружні обійми давніх знайомих 
і колег, ще міцнішими – рукостискан-
ня, більш запальною – енергія спор-
тивних змагань. Саме в такий день із 
берегів тихоплинного Сожу до берегів 
зачарованої Десни для участі у тра-
диційній, а в цей рік ще і ювілейній, 
п’ятнадцятій Міжнародній спартакіаді  
«Слов’янське братерство», присвяче-
ній Дню працівника лісу, прибула чис-
ленна делегація із сусідньої Гомель-
щини. 

В її складі, крім команд лісівни-
ків-спортсменів, були і добре знані се-
ред чернігівських колег почесні гос-
ті – заступник генерального директора 
державного об’єднання «Гомельліс» Та-
мара Попкова, голова обласного комі-
тету профспілки працівників лісового 
господарства цього об’єднання Олек-
сандр Василенко та колишній голова 
профспілки Віктор  Кривко-Красько.

Місцем проведення Міжнародної 
спартакіади спортсменів-лісівників Го-
мельщини і Чернігівщини було обрано те-
риторію спеціалізованої дитячо- юнацької 
школи олімпійського резерву з лижних 
видів спорту. 

Душевно і щиро, хлібом-сіллю зу-
стрічали учасників і гостей ювілейної 
Спартакіади голова ЦК профспілкових 
організацій працівників лісового госпо-
дарства України Степан Кривов’язий, 
начальник Чернігівського обласного 
управління лісового та мисливського 
господарства Олександр Демченко, всі 
дванадцять директорів держлісгоспів 
ЧОУЛМГ, а також голова обкому проф-
спілки працівників лісового господар-
ства Чернігівщини Наталія Кудласевич 
та голова федерації профспілкових ор-
ганізацій області Ігор Москаленко. І, зви-

чайно ж, команди лісівників-спортсменів 
Сіверського краю.

Слово для відкриття Спартакіади на-
дали начальникові Чернігівського об-
ласного управління лісового та мислив-
ського господарства 
Олександру Демчен-
ку. Він сердечно при-
вітав учасників, гостей 
і вболівальників з по-
чатком XV Міжнародної 
спартакіади на берегах 
Десни, в стародавньо-
му Чернігові, побажав 
учасникам спортивних 
змагань перемог і наго-
лосив, що давні друж-
ні зв’язки лісівників 
Гомельщини і Чернігів-
щини приносять щедрі 
плоди в лісогосподарюванні, в обміні до-
свідом, досягненні вагомих результатів у 
спорті серед лісівників-спортсменів. Такі 
продуктивні зв’язки можуть слугувати 
прикладом навіть для політиків, особли-
во українських, у реалізації колись добре 
відомого і знаного чуття єдиної родини. 
Цінуймо ж його і в спільній роботі на бла-
го наших держав, і в спорті!

І ось розпочинається спортивна бо-
ротьба. Цього разу команди випробову-
вали свої сили і спритність у міні-футболі, 
волейболі, гирьовому спорті, настільному 
тенісі, шашках і шахах, кульовій стрільбі, 
киданні сокири в ціль та у такому прита-
манному лише лісівникам виді спорту як 
розпилювання колоди на швидкість.

Після завершення змагань суддів-
ська колегія приступила до підбиття 
результатів спортивного дійства і ви-
значення переможців. За підсумками 
ювілейної Спартакіади, командну пере-
могу в більшості видів змагань здобу-
ли гості з Білорусії. Чернігівці перемогли 
лише в трьох видах – з міні-футболу, во-
лейболу та шахів.

Вшанування переможців розпоча-
лося із вручення спортивних кубків і ди-
пломів. Нагороди білоруським лісів-
никам-спортсменам вручав начальник 
Чернігівського обласного управління лі-
сового та мисливського господарства 
Олександр Демченко, а чернігівським 
спортсменам кубки і дипломи – голо-
ва обкому профспілки об’єднання «Го-
мельліс» Олександр Василенко.

На завершення масштабного спор-
тивного дійства два найдосвідченіші, до-
бре знані і в Білорусі ветерани лісової 
справи, заслужені лісівники України – ди-
ректор ДП «Новгород-Сіверське лісове 
господарство» Микола Засько та дирек-
тор ДП «Добрянське лісове господар-
ство» Іван Горохівський виявили бажання 
продемонструвати молодим спортсме-

нам-лісівникам «ветеранський клас» – 
розпиляти колоду півметрової товщи-
ни за рекордно короткий час. І вони, під 
дружні оплески та заохочувальні вигуки 
всіх присутніх, таки здійснили це – роз-
пиляли пилкою-дворучкою колоду діа-
метром 50 сантиметрів за одну хвилину 
і три секунди!

Закриваючи XV ювілейну Міжнарод-
ну  спартакіаду лісівників Гомельщи-
ни і Чернігівщини, начальник Чернігів-
ського обласного управління лісового та 
мисливського господарства Олександр 
Демченко наголосив, що наступного 
року чернігівські лісівники-спортсмени 
обов’язково приїдуть по  перемогу, і тіль-
ки перемогу, до білоруських побратимів 
на береги тихоплинного Сожу.

Олександр Демченко також сердечно 
подякував гостям і всім спортсменам за 
участь у масштабному міжнародному спор-
тивному дійстві на берегах Десни, в одному 
з найчудовіших міст України - Чернігові.

Микола ТИЩЕНКО,
Чернігівське ОУЛМГ
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